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GAZETECİLER CEMİYETİNİN GÜNLÜK YAYIN ORGANIDIR

BİR KUŞAK BİR YOL BİR DE 
NÜKLEER REKABET

BU makalemde izleyici olarak katılmış 
olduğum Dünya Nükleer Ajansı (WNA) 
Sempozyumu sonrası genel bir 
değerlendirme yapmak istiyorum.

FOSİL yakıtların yerini alternatif enerji 
kaynakları almaktadır.  Yoğunlaştırılmış 
güneş enerjisi, fotovoltaik, rüzgar, hidro, 
taşınabilir jeotermal, biyokütle ve güneş 
enerjisi gibi alanlarda hızlı bir teknolojik ve 
ticari gelişme yaşanmıştır. İklim değişikliği 
krizine küresel çözümler aranırken küresel 
yönetişim aktörleri nükleer enerji sektörüne 
katılımı ön plana çıkarmaktadır. 

DR. GÜLSEN SARAY’IN YAZISI SAYFA 7’DE

ANKARA Büyükşehir 
Belediyesi Muharrem 
ayına çölyak hasta-
larını unutmadı ve 
glütensiz aşure üretti. 
Ankara Halk Ekmek 
tarafından ilk kez 
üretilen glütensiz aşu-
reler Gökkuşağı Halk 
Ekmek Fabrika Satış 
Mağazası ile Etimes-
gut Kent Konseyi’nde 
gerçekleşen “Glüten-
siz Aşure” etkinliğinde 
çölyak hastası vatan-
daşlar ile ailelerine 
ikram edildi. S.4’te

ANKARA HALK EKMEK’TEN ÇÖLYAK 
HASTALARINA ÖZEL GLÜTENSIZ AŞURE

TÜRKİYE İstatistik 
Kurumu (TÜİK), 
Ekonomi gazetesi 
yazarı Alaattin 
Aktaş’ın TÜİK 
verilerini kullanarak 
madde sepetindeki 
ürünlerin fiyatlarını 
hesaplamasını 
“manipülasyon” olduğunu 
ileri sürerek, “Tartışmalar, ürünlerin  fiyatlarının 
yayımlanmaması kararının ne denli isabetli bir 
karar olduğunu bir kez daha ortaya koymuştur” 
açıklamasını yaptı. 

''VERİLERİN cımbızlandığını'' öne süren TÜİK, 
Aktaş’ın hesaplamasının ''hatalı yaklaşımlar'' 
barındırdığını kaydetti.

TÜİK tarafından Aktaş’ın yazısına yönelik yapılan 
açıklama şöyle: ''TÜFE sepetindeki değişim 
oranları her ay 12 ana harcama grubu, 43 
harcama grubu, 90 alt harcama grubu ve 143 
temel başlık düzeyinde yayımlanmaktadır. 
Avrupa İstatistik Ofisi (EUROSTAT)  tarafından  
yayımlanması  beklenen  en  detaylı  düzey  
ise  temel  başlık düzeyidir. Kurumumuz 
tarafından temel başlık düzeyinde endeks 
değişimleri uluslararası beklentilere en uygun 
biçimde  kamuoyu ile paylaşılmaktadır.  Bu  
bağlamda  TÜİK  dünyadaki  en  şeffaf  resmi  
istatistik kurumlarından biridir. Bahsi  geçen 
yanıltıcı  sonuçların  bazı  çevreler  tarafından  
manipülasyon  aracı  olarak  kabul görmesi 
neticesinde, bilimsel açıdan TÜFE’ye eleştiri 
getiremeyen ilgili çevrelerin 143  temel 
başlık içinden cımbız ile seçtikleri birkaç 
başlığa dair bilinçli veya bilinçsiz biçimde 
yanıltıcı beyanlarının devam ettiği müşahede 
edilmektedir. S.3'te

TELEVİZYON programcısı Figen Balcı, tanınmış isimlerle 
söyleşi yapmanın püf noktaları ve dikkat edilmesi ge-
reken noktaları meslek pratiği üzerinden paylaştı. Söy-
leşinin moderatörlüğünü ise Yıldız Yazıcıoğlu üstlendi.

GENÇ gazetecilere ve gazeteci adaylarına mesleğe dair 
önerilerde bulunan Balcı, “Gazeteci ders çalışandır, 
ben dersime çok çalıştım. Çok güzel isimlerle çok gü-
zel röportajlar yaptım. Röportaj öncesinde kişinin öz-
geçmiş bilgisini edinmek ve onun hakkında araştırma 
yapmak çok önemli” dedi. S.2’de

“Kira kontratları 
e-Devlet üzerinden 

yapılabilecek”
CUMHURBAŞKANI Yardımcısı Cevdet 

Yılmaz, Cumhurbaşkanlığı’nda "Dijital 
Türkiye ve Bürokrasinin Azaltılması” 
toplantısına katıldı. Yılmaz, e-Devlet kul-
lanıcılarının kira kontratlarını yıl sonuna 
kadar e-Devlet üzerinden yapabilecekle-
rini açıkladı. S.6'da

"Kuyu-15" operasyonlarında 
organize suç örgütü üyesi 

30 şüpheli yakalandı

Milli Eğitim Bakanlığı, yaz 
tatili süresinin kısaltılacağına 

yönelik iddiaları yalanladı

İÇİŞLERİ Bakanı Ali Yerlikaya, Kırklareli 
merkezli 4 ilde, iki ayrı organize suç 
örgütüne yönelik düzenlenen "Kuyu-15" 
operasyonlarında 30 şüphelinin gözaltına 
alındığını bildirdi.

YERLİKAYA, "Aziz milletimizin bilmesini 
isterim ki, suçta kibirlenenler, halkımızın 
huzurunu kaçıranlar, organize suç örgütleri 
ve çeteler kazdıkları kuyulara düşecekler." 
ifadelerini kullandı. S.5'te

ANKARA (AA) - Milli Eğitim Bakanlığı, 
yaz tatili süresinin 2025-2026 eğitim 
öğretim yılından itibaren 20 gün kadar 
kısaltılacağına yönelik iddiaların gerçeği 
yansıtmadığını bildirdi. 
Bakanlıktan yapılan yazılı açıklamada, 
konuyla alakalı bazı internet siteleri ve 
sosyal medya hesaplarında haberlerin 
dolaştığı belirtilerek, böyle bir kararın 
veya açıklamalarının olmadığı, haberlerin 
gerçeği yansıtmadığı aktarıldı.

Mehmet KISMET 8'de

Başkentliler…

SPORUN GÖR DEDİĞİ

Şener METE 3'te

MİKROFON VE İLETİŞİM

100 yıl önce Paris - Ankara

Şükrü KARAMAN 5'te

Vicdanları yaralıyor

EMEĞİN KÖŞESİNDEN…

Süreyya ORAL 4'te

DÜNDEN KALANLAR

Belediyelerin bitmeyen 
dertleri

“Mahallede Güzel Bir Gün” filmi Gazeteciler Cemiyeti Film Geceleri’nde izlendi

Gazeteciler Cemiyeti’nin yaz boyu düzenlediği Film Geceleri’nde 

bu kez “Mahallede Güzel Bir Gün” izlendi. Gösterim öncesinde 

filmin de konusu olan “gazetecinin hayat perspektifi”nin konuşul-

duğu söyleşinin konuğu televizyon programcısı Figen Balcı oldu.

Balcı: Gazeteci, dersine 
çok çalışandır

CEMRE POLAT

TÜİK’TEN SAVUNMA 

Figen Balcı Yıldız Yazıcıoğlu

CHP’li Ateş: TÜIK laf 
kalabalığını bırakıp 

madde sepetini açıklamalı
CHP Bolu Milletvekili, Türker Ateş, TÜİK’in, 

enflasyon hesaplamasında kullanılan 
ürünlerle ilgili yaptığı açıklamayı eleştirdi. 
Ateş, yaptığı açıklamada, "TÜİK 6 sayfa 
değil, 60 sayfa açıklama yapsa da 
üstündeki şaibeleri temizleyemez. Bir 
an önce laf kalabalığı yapmayı bırakıp 
geriye dönük madde sepetini açıklamalı 
ve özür dilemeli" dedi. Ateş, TÜİK’in 
şaibeli verilerinin Türkiye’nin uluslararası 
kamuoyundaki güvenilirliğini de 
zedelediğini ifade etti. S.3'te

CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI YILMAZ: 

Karahan, yılın 3'üncü
Enflasyon Raporu'nu bugün 

kamuoyuyla paylaşacak
EKONOMİ ağustos ayı ile eylülün ilk hafta-

sını yoğun veri gündemiyle geçirecek.
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası 
(TCMB) Başkanı Fatih Karahan, yılın 
3'üncü Enflasyon Raporu'nu bugün ka-
muoyuyla paylaşacak.
Karahan, bir önceki rapor sunumunda, 
"2024 yıl sonu enflasyon tahminini 2 
puan yukarı güncelleyerek yüzde 38'e 
çektik. 2025 ve 2026 tahminlerini sırasıy-
la yüzde 14 ve yüzde 9 seviyesinde koru-
duk." açıklaması yapmıştı. S.6'da

Pençe-Kilit Harekat 
bölgesinde bir 

askerimiz şehit oldu
PENÇE-Kilit Harekat bölgesinde dün 

arama tarama faaliyeti sırasında açılan 
taciz ateşi sonucunda Piyade Astsubay 
Çavuş Habip Murat Alp'in şehit olduğu 
bildirildi. S.5'te

Piyade 
Astsubay 

Çavuş Habip 
Murat Alp
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Gazeteciler Cemiyeti Film 
Geceleri'nde bu hafta, 

“Mahallede Güzel Bir Gün” iz-
lendi. Gazeteciliğe dair filmlerin 
gösterildiği etkinlik dizisinde film 
gösterimi öncesinde yine gazete-
cilik mesleğine ilişkin bir söyleşi 
yapıldı. Basın Evi’nde gerçekle-
şen etkinliğe çok sayıda Cemiyet 
üyesi ve genç gazeteci katıldı. 

Televizyon programcısı Figen 
Balcı, tanınmış isimlerle söyleşi 
yapmanın püf noktaları ve dikkat 
edilmesi gereken noktaları mes-
lek pratiği üzerinden paylaştı. 
Söyleşinin moderatörlüğünü ise 
Yıldız Yazıcıoğlu üstlendi.

BALCI: GAZETECİ, 
DERSİNE ÇOK ÇALIŞANDIR
Genç gazetecilere ve gazeteci 

adaylarına mesleğe dair öneri-
lerde bulunan Balcı, “Gazeteci 
ders çalışandır, ben dersime çok 
çalıştım. Çok güzel isimlerle çok 
güzel röportajlar yaptım. Röpor-
taj öncesinde kişinin özgeçmiş 
bilgisini edinmek ve onun hakkın-
da araştırma yapmak çok önemli” 
dedi. 

Röportaj sırasında nelere 
dikkat ettiğini aktaran Balcı, “Her 
röportajda muhakkak önemli, flaş 
bir cümle çıkıyor, onu yakalaya-
bilmek çok önemli. İzleyicinin ve 
okurun dikkatini çekecek sorular 
sormaya çalışmalısınız. İyi bir ga-
zeteci bütün egosunu bir kenara 
bırakarak karşısındaki kişinin ona 
nasıl muamele ettiğinden ziyade 
almak istediği cevaplara odaklan-
malı. Ben de her zaman tevazuyu 
muhafaza ederek çalışmaya gay-
ret ettim” sözlerini aktardı.

Ayrıca çalışma hayatında 
zorlandığı noktalara örnekler 
veren Balcı, “Röportajda konuyu 
açabilmek önemli. Meslek içinde 
tekamül ederken bunu yapabilme 
kabiliyetini öğreniyoruz. Olumlu 
ya da olumsuz tecrübeleri çev-
remizden öğreniriz. Her zaman 
meslek büyüklerimi çok izlemi-
şimdir ve onları örnek almışımdır” 
diye konuştu.

“GAZETECİ, KONUĞUYLA 
ARASINDAKİ MESAFEYİ 
KORUMALIDIR”
Yazıcıoğlu’nun “Röportaj 

yaptığımız kişilere önyargımızı 
veya hayranlığımızı nasıl aşabili-

riz?” sorusunu yanıtlayan 
Balcı, şunları söyledi: 
“Konuğumuzla çok 
yakın olabiliriz ama 
arada incecik bir 
cam olmalı. Tam 
bir teması etik 
bulmuyorum, 
o mesafeyi her 
zaman koruma-
lıyız. Aksi halde 
işin dengesi 
bozulabilir. Ölçü-
lü olmakta fayda 
var.” 

Gazetecinin ha-
bere yorumunu ekleyip 
ekleyemeyeceğine dair 
fikirlerini paylaşan Balcı, “İyi 
bir gazeteciyseniz bu topluma her 
alanda hizmet verebilirsiniz. Bi-
zim işimiz, gazeteci olarak konuk-
tan geleni yoğurarak okuyucuya 
sunmak. Fakat o hamurun içine 
başka bir şey katmama-

lıyız. Formatı daha şık hale 
getirebiliriz ama kendi 

yorumlarımızı katma-
malıyız” dedi.

MAHALLEDE 
GÜZEL 
BİR GÜN 
FİLMİ 
HAKKINDA
Tom Hanks, 

Matthew Rhys 
gibi isimle-

rin başrolle-
rini paylaştığı 

2019 yapımı film, 
Amerika’nın sevilen 

TV yüzü Fred Rogers 
ve ödüllü gazeteci Tom 

Junod arasındaki arkadaşlığa, 
bir gazetecinin hayata olan bakışı 
ve şüpheci tavrındaki değişimlere 
odaklanıyor.

Gerçek olaylara dayanan film-
de alaycı gazeteci Junod, gönül-

süzce Bay Rogers hakkında 
bir yazı yazmayı kabul 
eder ve ikili birbirini 
tanıdıkça gazeteci-
nin hayata olan ba-
kış açısı değişir.

FİGEN BALCI 
KİMDİR?
Gazeteci, mu-

habir, programcı, 
yapımcı ve sunu-
cu olarak birçok 
görevde yer alan 
Balcı, Türkiye’nin 
ilk ve en uzun süreli 
sağlık programını 
hazırlayıp sunmuş gü-
nümüze kadar çok sayıda 
ödüle layık görülmüştür. 

TRT HABER kanalında yeni 
projelerin hayata geçirilmesi 
kapsamında, kendi çalışma alanı 
olan sağlık haberciliği sonrası, 
kendi projesi olan "Sağlık Olsun" 
adlı Türkiye'nin televizyonlardaki 
ilk müstakil sağlık programının 
yapımcısı ve sunucusu olarak 
çalışmaya başlamıştır. 

Figen Balcı, 2001 yılında 
Türkiye'nin prime-time'daki ilk 
sağlık programı olan "Reçete" 
adlı sağlık programını yine ya-
pımcı ve sunucu olarak ekranlara 
taşımıştır. 2000-2013 yıllarında, 

hafta içi her gün "Sağlık 
Olsun" ve "Reçete" adlı 

sağlık programların-
da binlerce konu ve 

konukla ekranlara 
taşıdığı program-
larıyla önemli 
reyting oranları-
nı yakalamıştır.

Figen 
Balcı'nın hazır-
layıp sunduğu 

sağlık program-
ları; TRT HABER, 

TRT GAP, TRT 
AVAZ'da yayınlan-

mış, yurt içinden ve 
yurt dışından çok sayıda 

ödüle layık görülmüştür. 
Çok sayıda sosyal sorumlu-

luk projesinde koordinatör ve 
danışman olarak da görev alan 
Figen Balcı, memleketi olan 
Elazığ'ın tarihçesini içeren "Dile 
Gel Harput'um Duyulsun Sesin" 
adlı belgeselin yönetmenliğini de 
üstlenmiştir.

Figen Balcı, TRT'deki görevin-
den 2019 yılında ayrılarak Devlet 
Opera ve Balesi Genel Müdür-
lüğü Basın ve Halkla İlişkiler 
Koordinatörlüğü'nde göreve baş-
lamıştır. Balcı, halen bu görevini 
sürdürmektedir.

GAZETECİLER CEMİYETİ FİLM GECELERİ’NDE BU HAFTA: 

“Mahallede 
Güzel Bir Gün” 
Gazeteciler Cemiyeti’nin yaz boyu düzenlediği Film Geceleri’nde 
bu kez “Mahallede Güzel Bir Gün” izlendi. Gösterim öncesinde 
filmin de konusu olan “gazetecinin hayat perspektifi”nin konuşul-
duğu söyleşinin konuğu televizyon programcısı Figen Balcı oldu.

CEMRE POLAT

Figen 
Balcı

Yıldız 
Yazıcıoğlu

Atatürk'ün Selanik'te doğduğu eve ziyaretçi yoğunluğu
Türkiye Cumhuriyetinin kurucusu Mustafa Kemal Atatürk'ün Selanik'te doğup 7 yaşına kadar yaşadığı ev, Yunanistan 
tatili yapanların ve Türkiye'den düzenlenen özel turlarla gelenlerin özellikle ziyaret ettiği mekanlar arasında yer alıyor

SELANİK (AA) - Selanik Belediyesi 
Türkiye'nin kuruluş yıl dönümü vesilesiyle 
1933'te satın alıp Mustafa Kemal Atatürk'e 
hediye etmeye karar verdiği evin anahta-
rı Türkiye'nin Selanik Başkonsolosluğuna 
1937'de teslim edildi.

Kapılarını ziyaretçilerine 1953'te müze 
olarak açan ev, 2012'deki kapsamlı restoras-
yonun ardından şimdiki halini aldı.

Türkiye'den ve dünyanın dört bir yanın-
dan gelen ziyaretçileri ağırlayan ev, özellikle 
yaz dönemlerinde Yunanistan'da tatil yapan 
Türklerin uğramadan geçmedikleri müzeler 
arasında yer alıyor. Türkiye'den düzenlenen 
özel turlarla da her gün yüzlerce kişi evi ziya-
ret ediyor.

Türkiye Cumhuriyeti Selanik Başkonso-
losluğunun hemen yanında yer alan Atatürk 
Evi'nin caddeye bakan dış cephesine Türkiye 
Cumhuriyeti'nin kuruluşunun 10. yılı müna-
sebetiyle 29 Ekim 1923'te asılan "Türkiye 
Cumhuriyeti müceddidi ve Balkan İttihadının 
müzahiri Gazi Mustafa Kemal Atatürk burada 

dünyaya gelmiştir" yazılı mermer levha göze 
çarpıyor.

Ziyaretçileri, evin avlusunda Ali Rıza 
Efendi tarafından dikilen, Atatürk'ün çocuk 
yaşlarındayken altında oyun oynadığı ağaç ile 
evin tarihçesini anlatan bir pano karşılıyor.

ATATÜRK'ÜN DOĞDUĞU ODA 
ZİYARETÇİLERİ DUYGULANDIRIYOR
Üç kattan oluşan binanın zemin katın-

da "Atatürk ve Çocuk Odası" yer alıyor. Üst 
katlarda sofalarda evin eski teşhir düzenini 
gösteren maketler sergilenirken, birinci katta 
"Selanik Odası", "Manastır Odası", ikinci katta 
"İstanbul Odası" ve "Ankara Odası" olarak 
isimlendirilen odalarda, Atatürk'ün hayatının 
geçtiği şehirleri tanıtan ve onun hayatını 
anlatan bilgi panoları bulunuyor. "Ankara 
Odası"nda, Atatürk'ün Cumhurbaşkanı olduğu 
döneme ait koltuğa oturmuş heykeli de yer 
alıyor.

Ziyaretçiler, Atatürk'ün hayatını anlatan pa-
noları, fotoğrafları, kişisel eşyalarını, kıyafet-
lerini tek tek inceliyor. Ziyaretçilere duygusal 

anlar 
yaşatan evde Atatürk ile annesi Zübeyde 
Hanım'ın silikon heykellerini ve Atatürk'ün 
doğduğu odadaki "Atatürk bu odada dünyaya 
gözlerini açtı, İstanbul'da kapadı" yazısını gö-
ren çoğu Türk gözyaşlarına hakim olamıyor.

Ziyaretini tamamlayan konuklar, evin he-
men karşısında sıralı Atatürk Evi'ni anımsatan 
hediyelik eşyalar satan dükkanlara uğruyor, 
birer bardak Türk çayı eşliğinde evi bir de 
uzaktan seyrediyor.

Yoğunluğun yaşandığı tarihi ev pazartesi 
hariç her gün 10.00 ila 17.00 saatleri arasında 
ziyaret edilebiliyor.
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Paris olimpiyatları son haftasına girdi. 
Olimpiyatlardaki madalya yarışında 

ABD, Çin ve Fransa başı çekmeye devam 
ediyor. Kapanışa 6 gün kala ABD’nin 82, 
Çin’in 58 ve Fransa’nın 48 madalyası var. 
Yunanistan’ın 7 madalyasına karşılık, ülkemiz 
sadece 3 madalya elde etti.  102 sporcumuzun 
yanı sıra Türkiye’nin aldığı veya alamadığı 
madalyalarda bir şekilde payı bulunan kaç 
yönetici ve görevlinin de Paris’e gittiği sosyal 
medyada sorulan sorular arasında. 100 yıl önce 
de Paris’e olimpiyat takımımız gitmişti ve 
kafilede sadece 2 yönetici bulunuyordu. 

100 yıl önce Paris olimpiyatlarına 
Türkiye’nin gideceğini o yılın başında hemen 
hiç kimse düşünemiyordu. Çünkü Lozan Barış 
Antlaşması 24 Temmuz 1923’te imzalanmış 
ve Türkiye, 1924 başından sadece 2 ay önce 
Cumhuriyeti kurmuştu. Padişah Vahdettin, 
ABD Başkanına mektup yazarak saltanat 
ve hilafetten vazgeçmediğini bildiriyor ve 
Amerika’nın yardımını istiyordu. Bu mektuba 
verilecek yanıt birçok ülke için önem taşıyor-
du. Çünkü Afganistan, Gürcistan, Sovyetler 
Birliği, Polonya ve Macaristan dışında birçok 
devlet, büyükelçiliğini İstanbul’dan Ankara’ya 
taşımakta kararsızlık gösteriyordu. 4 yıl önce 
Belçika’nın Anvers kentinde yapılan olim-
piyatlara da Almanya, Avusturya, Bulgaris-
tan, Macaristan ile birlikte Türkiye, Birinci 
Dünya Savaşı’na yol açtıkları gerekçesiyle 
çağrılmamıştı. Ancak 1908 ve 1912 olimpi-
yatlarına Osmanlı Devleti’nin katılmasını tek 
başına sağlayan Selim Sırrı Tarcan, yıllardır 
olimpiyatlara katılma azminden bir an bile 
geri durmamıştı.  Gazi Üniversitesince 2015 
yılında yayımlanan bir doktora tezinde şunlar 
yazıyor: “I. Dünya Savaşı ve Kurtuluş Savaşı 
döneminde ülkenin içinde bulunduğu mücade-
le ortamında, olimpik misyonunu gerçekleştir-
mede büyük sorunlarla karşılaşan Selim Sırrı 
Bey, yine de olimpizm felsefesinin savunu-
culuğundan vazgeçmemiştir. Daha önce de 
karşısına çıktığı şekilde olimpiyatların Yunan’a 
özgü görülmesi ve Yunanistan ile süren savaş 

gibi siyasal sebeplerden dolayı “olimpiyat” 
kelimesinin sorun teşkil etmesinden dolayı 
22 Haziran 1922’de kurduğu Milli Olimpiyat 
Komitesi’nin adını “Cihan Müsabakalarına 
Hazırlanma Cemiyeti” olarak değiştirmek 
zorunda kalmıştır.”  

Selim Sırrı Bey, 28 Ağustos 1922’de geçici 
olarak oluşturulan III. Osmanlı Olimpiyat 
Cemiyeti’ni kurar. Bu cemiyete üç şehzadeyi 
üye yapar. Şehzadeler Abdürrahim Efendi 
şeref başkanı, Ömer Faruk Efendi koruyucu 
başkan ve Abdülhalim Efendi de koruyucu 
üye olur. Yani sarayın desteğini almıştır ama 
2 gün sonra kazanılan Büyük Zafer, Saray’da 
kâbus dolu günlerin başlangıcı olur. O sırada 
İstanbul’un işgal altında olduğunu da ayrıca 
belirtelim. 

Selim Sırrı Bey, 1923 yılının Ocak ayında 
Uluslararası Olimpiyat Komitesinden davet 
mektubu alınca 1924 olimpiyatları için kolları 
sıvar. Kurtuluş Savaşı henüz yeni bitmiştir 
ama bu savaşta aslında ülke de bitmiştir. Bütün 
Anadolu’da nüfus 10 milyon kişi var veya 
yoktu. Ülkede tek bir fabrika kalmamıştı. Ev-
ler yıkılmış, altyapı tahrip olmuş, kadınlar ko-
casız, çocuklar babasız kalmış, hazine tamtakır 
ama öte yandan olimpiyat çalışmaları yapılı-
yordu. 29 Ekim 1923’de Türkiye Büyük Millet 
Meclisi Cumhuriyeti ilan eder. Aslında bu ka-
rarı İstanbul’da halâ ümitvar olan, sarayın eski 
adamları beklemiyordu. Cumhuriyetin ilânı, 
İstanbul’da saray taraftarları üzerinde duş 
etkisi yarattı, Halifenin yanında beklenti içinde 
olanlar şaşkınlığa düştü. Selim Sırrı Bey, bu 
ortama rağmen, elini çabuk tutarak Cumhuri-
yetin ilanından sadece dört gün sonra Osmanlı 

Olimpiyat Cemiyeti’ni feshederek 2 Kasım 
1923’te Türkiye Milli Olimpiyat Cemiyeti’ni 
kurdu. İki ay önce şehzadelerin başkan olduğu 
Cemiyette Hami Başkanlığa Mustafa Kemal 
Paşa, Fahri başkanlığa da Başbakan İsmet Bey 
getirildi.

Olimpiyatlar için kolları sıvayan Selim Sır-
rı Bey, ekibini hazırladı ve hükümeti ikna etti. 
Yeni kurulan Türkiye Cumhuriyeti, olimpiyat-
ları dünyada tanınma yolunda bir adım olarak 
gördü. Az önce sözünü ettiğimiz doktora te-
zinde de bu düşüncemizi teyid eden bir cümle 
yer almaktadır: “Yeni kurulan Cumhuriyet 
Türkiyesi’nin kısıtlı imkânları altında bütçeden 
29.000 liralık bir pay ayrılmasıyla 1924 Paris 
Olimpiyatları’na katılınırken, sportif başarıdan 
ziyade Türk gencinin dünya arenasında temsili 
amaçlanmıştır.”  Bakanlar Kurulu’nun, 16 
Ocak 1924 günü olimpiyatlara katılma konu-
sunda aldığı 170 sayılı kararı günümüz diliyle 
şöyledir:  "1924 Mayıs’ında Paris’te açılacak 
olimpiyat müsabakalarına Türkiye idman 
cemiyetleri ittifakı da davet olunmuştur. Bu 
müsabakalara katılmakta Türkiye için fayda 
vardır. Memleketimizde sporculuğun gelişip 
yaygınlaşması, bu gibi uluslararası karşılaş-
malara katılmaya bağlıdır. Binaenaleyh Türk 
gençlerini beynelmilel müsabakalara iştirak 
ettirebilecek surette eğitimi için gereken uz-
manların Avrupa’dan getirilmesi ve olimpiyat 
müsabakalarına Türk sporcularının da katıl-
masının sağlanması için on yedi bin liranın 
Türkiye idman cemiyetleri ittifakına verilmesi 
gerekmiştir.” 

Amerika’dan atletizm antrenörü, 
İngiltere’den futbol ve Macaristan’dan da 

güreş hocaları getirtildi. Nihayet Nisan ayında 
kafilemiz İstanbul’dan deniz yoluyla Fransa’ya 
doğru yola çıktı. Almanya, Birinci Dünya Har-
binde savaştığı Fransa’ya gitmeyince Ulusla-
rarası Olimpiyat Komitesi Başkanı Coubertin, 
sporun politikaya alet edildiğini bildirerek 
istifa etti. Fransa, Birinci Dünya Savaşında 
Adana, Antep, Maraş ve Urfa’yı işgal etmiş ve 
biz Fransız askerleriyle savaşmıştık. Biz buna 
rağmen gittik ve sporun, düşman ülkeleri bile 
bir araya getirdiğini ispat ettik. Üstelik Türkiye 
Cumhuriyeti’nin uluslararası alanda bilinmeye 
ihtiyacı vardı.  Türkiye, 1924 Olimpiyatında 
Atletizm, Eskrim, Futbol, Güreş ve Halter 
olmak üzere beş dalda temsil edildi. 40 kişiden 
oluşan kafilenin başkanlığını Galatasaray Spor 
Kulübünün kurucusu Ali Sami Yen yapmış-
tı. Başkan Yardımcılığı görevinde gazeteci 
Burhan Felek vardı. 1924 Paris Olimpiyatları 
oldukça yoğun ve uzun süreli bir programla 4 
Mayıs’tan 27 Temmuz’a kadar üç ay sürdü ve 
44 ülkeden 3089 sporcu katıldı.

Selim Sırrı Tarcan, Başbakan İsmet 
İnönü’ye bir mektup yazarak bu olimpiyatlar-
dan da 1928’deki olimpiyatlardan da madalya 
beklenemeyeceğini bildirmişti. Gerçekten de 
1924 Paris ve 1928 Amsterdam olimpiyatların-
da madalya alamadık. Ama Türkiye olimpiyat 
tecrübesi kazandı ve giderek birçok dalda 
önemli başarılar elde etti. Türkiye, 1948 yılın-
da 57 sporcuyla katıldığı Londra olimpiyatla-
rında o güne kadarki en çok madalyasını aldı. 
11’i güreş dalında olmak üzere 12 madalya ile 
döndüler sporcularımız. 

1948 olimpiyatlarının bir başka özelliği 
de oyunların televizyondan yayınlanması 
olmuştur. Londra’dan yapılan yayın, 80 km 
uzaklığa iletilmişti. Bu yayını 500 bin kişinin 
izlediği yazıldı. O yıllarda Türkiye’de henüz 
televizyon yoktu. Ama 1972 Münih Olimpiyat 
Oyunlarının aynı anda tüm dünyaya yayınlan-
mış olması, Uluslararası yayıncılığın önemini 
gözler önüne sermiştir. Türkiye’ye bu yayını 
izleten de TRT olmuştu tabii ki. 

100 yıl önce Paris - Ankara
Şener METE     

MİKROFON VE İLETİŞİM

TÜİK’ten madde fiyatları açıklaması: “Tartışmalar,  ürünlerin fiyatlarının yayımlanmaması 
kararının ne denli isabetli bir karar olduğunu bir kez daha ortaya koymuştur”

"Veriler cımbızlanıyor"
ANKARA (ANKA)- Türkiye 

İstatistik Kurumu (TÜİK), Eko-
nomi gazetesi yazarı Alaattin 
Aktaş’ın TÜİK verilerini kullana-
rak madde sepetindeki ürün-
lerin fiyatlarını hesaplamasını 
“manipülasyon” olduğunu ileri 
sürerek, “Tartışmalar, ürünlerin  
fiyatlarının yayımlanmaması ka-
rarının ne denli isabetli bir karar 
olduğunu bir kez daha ortaya 
koymuştur” açıklamasını yaptı. 

TÜİK, Ekonomi gazetesi 
yazarı Alaattin Aktaş’ın TÜİK 
verilerini kullanarak madde 
sepetindeki ürünlerin fiyatlarını 
hesaplamasına ilişkin yazılı 
açıklama yaptı. ''Verilerin cım-
bızlandığını'' öne süren TÜİK, 
Aktaş’ın hesaplamasının ''hatalı 
yaklaşımlar'' barındırdığını kay-
detti.

TÜİK tarafından Aktaş’ın ya-
zısına yönelik yapılan açıklama 
şöyle:

''TÜİK, dÜNyAdAKİ  
EN  ŞEffAf  
RESMİ  İSTATİSTİK 
KURUMLARıNdAN 
BİRİdİR''
''TÜFE sepetindeki değişim 

oranları her ay 12 ana harca-
ma grubu, 43 harcama grubu, 
90 alt harcama grubu ve 143 
temel başlık düzeyinde yayım-
lanmaktadır. Avrupa İstatistik 
Ofisi (EUROSTAT)  tarafından  
yayımlanması  beklenen  en  
detaylı  düzey  ise  temel  başlık 
düzeyidir. Kurumumuz tara-
fından temel başlık düzeyinde 
endeks değişimleri uluslararası 
beklentilere en uygun biçimde  
kamuoyu  ile paylaşılmaktadır.  
Bu  bağlamda  TÜİK  dünyadaki  
en  şeffaf  resmi  istatistik ku-
rumlarından biridir. Bir köşe ya-
zarı tarafından, Kurumumuzca 
en son Nisan 2022’de yayımlan-
mış olan bazı madde fiyatları, 
yine Kurumumuz tarafından hali 
hazırda yayımlanmakta olan 
temel başlık seviyesinde fiyat 
endeksleri  ile  genişletilerek  
günümüze  ilişkin  ortalama  
fiyat  hesaplamalarının yapıldığı  
iddia edilmektedir. Bahsi  geçen 
yanıltıcı  sonuçların  bazı  çev-
reler  tarafından  manipülasyon  
aracı  olarak  kabul görmesi 
neticesinde, bilimsel açıdan 
TÜFE’ye eleştiri getiremeyen 
ilgili çevrelerin 143  temel başlık 
içinden cımbız ile seçtikleri 
birkaç başlığa dair bilinçli veya 
bilinçsiz biçimde yanıltıcı beyan-
larının devam ettiği müşahede 
edilmektedir.

Bunun yanı sıra, ilgili köşe 
yazarı tarafından yapılan 

hesaplama özellikle bir temel 
başlık altında birden fazla mad-
denin ve madde çeşidinin bu-
lunduğu durumlarda tamamen 
hatalı çıkarımlara neden olmak-
tadır. Örneğin, ‘06212-Doktor 
muayene ücreti’ temel  başlığı  
için de bu durum geçerlidir. 
Bu temel başlık, ‘Muayene 
katılım payı (Devlet, Uzman 
Dr.)’, ‘Doktor muayene ücreti 
(Özel, Uzman Dr.)’, ‘İlaç katılım 
payı’  ve ‘Doktor muayene 
ücreti (Muayenehane, Uzman 
Dr.)’ gibi bireylerin bütçelerinde 
farklı  harcama  paylarına  sahip  
madde  çeşitlerinden oluşmak-
tadır. Devlet hastanesi muayene 
katılım ve ilaç katkı payları, dok-
tor muayene ücreti (özel hasta-
ne) ve doktor muayene ücreti 
(muayenehane) gibi diğer ürün 
çeşitlerine oranla daha yüksek 
harcama paylarına sahiptir. 
Öte yandan, ilgili temel başlık 
düzeyinde hesaplanan fiyat ve 
değişim oranı matematiksel 
olarak yalnızca  uzman  doktor  
muayene  ücretindeki  değişimi  
ifade  etmemektedir.  Dolayısıy-
la,  ilgili köşe yazarının,  devlet  
ve  özel  sektör  tarafından  
sunulan  ilgili  sağlık  hizmetleri-
nin  tamamı  aynı  fiyat düze-
yinde değişim göstermişçesine 
toplulaştırılarak hesapladığı ve 
sözde TÜİK’e ait madde fiyatları  
gibi açıkladığı rakamlar hatalı 
yaklaşımlar barındırmaktadır.  

''Dünyanın önde gelen 
ülkelerinin hiçbirinde madde 
düzeyinde tüm fiyatlar hesap-
lanmamakta''

Bu tür manipülasyonla-
ra mahal verilmemesi adına 
dünyanın önde gelen ülkelerinin 
hiçbirinde madde düzeyinde 
tüm fiyatlar hesaplanmamakta 
ve yayımlanmamaktadır. İlgili 
köşe yazarı tarafından eksik 
ve yanıltıcı bilgiler üretilerek 
madde fiyatı sonuçlarına ula-
şılmaya çalışılması neticesin-
de ortaya çıkan tartışmalar, 
Türkiye İstatistik Kurumu’nun, 
Avrupa Birliği’ne üye ve aday 
ülkeler, EFTA ülkeleri, ABD  ve  
Kanada’da olduğu  gibi  seçilmiş  
homojen  maddeler  haricinde  
kalan  ürünlerin  fiyatlarının 
yayımlanmaması kararının ne 
denli isabetli bir karar olduğunu 
bir kez daha ortaya koymuştur.''

yÜzdE 45 İLE yÜzdE 75 
ENfLASyON ARASıNdA 
öNEMLİ BİR fARK 
OLdUĞU MUhAKKAKTıR
Türkiye İstatistik Kuru-

mu (TÜİK), Başkan Erhan 
Çetinkaya’nın “Yüzde 45 ile 

yüzde 75 enflasyon arasında 
can yakıcılığı açısından pek bir 
fark bulunmamaktadır” ifade-
siyle ilgili “Bu oranlar arasında 
önemli bir fark olduğu muhak-
kaktır, ancak her iki oran da 
yaşam maliyeti üzerinde ciddi 
olumsuz etkiler yaratmaktadır. 
Burada anlatılmak istenen 
‘Fiyatların ucuzlaması için 
enflasyonun negatife dönmesi, 
tabii ki bundan önce tek haneli 
seviyelere düşmesi gerektiğidir” 
açıklamasını yaptı. Açıklamada, 
TÜFE hesaplamasında barkod 
tarama ve web kazıma yön-
temlerinin kullanılmasıyla ilgili 
“TÜİK, bu  yenilikçi  yöntem-
lerle TÜFE hesaplamalarının 
doğruluğunu ve güvenilirliğini 
artırarak, kamuoyuna daha şef-
faf ve güvenilir veriler sunmayı 
hedeflemektedir” denildi.

TÜİK, son dönemdeki tartış-
malar ve kurumla ilgili basında 
çıkan haberlere ilişkin yazılı 
açıklama yaptı. Açıklama şöyle:

“EN yÜKSEK yEMEK 
ÜCRETİ 71 TL”
“Haberlerde yer alan ve 

TÜİK yemekhanesinde geçen 
sene 35,00 TL olan yemek 
ücretinin 170,00 TL’ye çıktığına 
dair iddialar gerçeği yansıtma-
maktadır. Kurum Başkanlığı 
tarafından onaylanan ve uygula-
nan ücret tarifeleri 2024 yılı için 
aşağıdaki şekildedir:

En düşük yemek ücreti: 600 
ek göstergeye kadar olan ve 
4/B’li sözleşmeli personel için 
39,00 TL. En yüksek yemek üc-
reti: 5400’den daha yüksek ek 
göstergeli görevlerde bulunan 
personel için 71,00 TL’dir.

Türkiye  İstatistik  Kuru-
mu  ile  Türkiye  Ağır  Sanayi  
ve  Hizmet  Sektörü  Kamu  
İşverenleri Sendikası (Koop-

İş) arasında imzalanan toplu 
sözleşme gereği Hazine ve 
Maliye Bakanlığı tarafından 
Kurumda 4/A kapsamında 
çalışan işçi personele ödenen 
günlük yemek yardımı tutarı 
170,00 TL'dir.  Dolayısıyla, 
geçtiğimiz yıl içerisinde farklı 
pozisyonda görev yapan bir 
çalışanın yemek ücreti ile bu 
yıl işçi statüsünde görev yapan 
personelin aldığı yemek yardı-
mını mukayese ederek değişim 
oranı hesaplanması, doğru bir 
yaklaşım değildir.”

Açıklamada, Başkan Erhan 
Çetinkaya’nın gazetecileri davet 
ettiği basın toplantısındaki “Yüz-
de 45 ile yüzde75 enflasyon 
arasında can yakıcılığı açısın-
dan pek bir fark bulunmamakta-
dır” ifadesine ilişkin şöyle dendi:

“Her iki oran da yaşam 
maliyeti üzerinde ciddi olumsuz 
etkiler yaratıyor”

“08 Temmuz 2024  tarihinde  
düzenlenen  basın  toplantı-
sıyla  kamuoyunun  Tüketici  
Fiyat  Endeksi hesaplamaları 
konusunda bilgilendirilmesi 
amaçlanmıştır. Ancak, toplantı 
sırasında sorulan bir soruya 
verilen yanıtın bağlamından ko-
parılarak haberlere yansıtıldığı 
görülmüştür. Toplantıda sorulan 
‘Fiyatlar ne zaman ucuzlaya-
cak?’ sorusuna verilen kapsamlı 
yanıt içerisinde geçen ‘Yüzde 
45 ile yüzde75 enflasyon ara-
sında can yakıcılığı açısından 
pek bir fark bulunmamaktadır’ 
ifadesi, yüzde 45 oranında bir 
enflasyonun da halk için olduk-
ça yüksek ve zorlayıcı olduğunu 
vurgulama amacı taşımaktadır. 
Bu oranlar arasında önemli bir 
fark olduğu muhakkaktır, ancak 
her iki oran da yaşam maliyeti 
üzerinde ciddi olumsuz etkiler 

yaratmaktadır. Burada anlatıl-
mak istenen ‘Fiyatların ucuzla-
ması için enflasyonun negatife 
dönmesi, tabii ki bundan önce 
tek haneli seviyelere düşmesi 
gerektiğidir.”

Açıklamada, TÜİK’in tüketici 
fiyat endeksi (TÜFE) hesap-
lamalarında barkod tarama 
ve web kazıma yöntemlerinin 
kullanımıyla ilgili de şu ifadeler 
kullanıldı:

“hER İKİ  yöNTEM dE 
vERİLERİN zAMANLı, 
GÜNCEL vE GÜvENİLİR 
OLMASıNı SAĞLıyOR”
“Bu yöntem, TÜFE'nin 

zamanlılığını geliştirerek veri 
derleme sürecini hızlandırmak-
tadır. Ayrıca, web kazıma yönte-
minde gıda ürünleri gibi barkod 
tarama ve alandan veri toplama 
ile elde edilen veriler kullanıl-
mamakta, fiyatın web üzerinden 
derlenmesinin uygun kabul 
edildiği ürünler derlenmektedir. 
TÜİK'in barkod tarama ve web 
kazıma yöntemlerini TÜFE he-
saplamalarına entegre etmesi, 
istatistik üretiminde maliyetleri 
düşürmekte ve veri derleme 
süreçlerini daha verimli hale 
getirmektedir. Her iki  yöntem 
de verilerin zamanlı, güncel ve 
güvenilir olmasını sağlamakta-
dır. Bu  yöntemlerin entegrasyo-
nu, TÜİK'in enflasyon ölçümle-
rinde uluslararası standartlarda 
hesaplama yapmasını ve veri 
toplama süreçlerinde moderni-
zasyonu sürdürmesini sağla-
maktadır. TÜİK, bu  yenilikçi  
yöntemlerle TÜFE hesaplama-
larının doğruluğunu ve güve-
nilirliğini artırarak, kamuoyuna 
daha şeffaf ve güvenilir veriler 
sunmayı hedeflemektedir.”

Türker Ateş: TÜİK 
laf kalabalığını 
bırakıp madde 

sepetini açıklamalı
ANKARA (ANKA)- CHP Bolu Millet-

vekili, TÜİK'in enflasyon hesaplamasında 
kullanılan madde sepetiyle ilgili yaptığı 
açıklamaya tepki göstererek, "TÜİK laf kala-
balığını bırakıp madde sepetini açıklamalı, 
OECD ülkeleri arasında şeffaflıktan en uzak 
olan ülkeyiz" dedi.

Türker Ateş, TÜİK’in, enflasyon hesap-
lamasında kullanılan ürünlerle ilgili yaptığı 
açıklamayı eleştirdi. Ateş, yaptığı açıklama-
da, "TÜİK 6 sayfa değil, 60 sayfa açıklama 
yapsa da üstündeki şaibeleri temizleyemez. 
Bir an önce laf kalabalığı yapmayı bırakıp 
geriye dönük madde sepetini açıklamalı ve 
özür dilemeli" dedi. TÜİK’in şaibeli verilerinin 
Türkiye’nin uluslararası kamuoyundaki gü-
venilirliğini de zedelediğini ifade eden Ateş, 
"OECD’nin veri şeffaflığını değerlendirdiği 
OURdata Endeksi’nin 2023 yılı sonuçları-
na göre, Türkiye en dipte. Bu ülkemiz için 
kabul edilebilir bir durum değil. Ekonomiye 
güven lafını ağzından düşürmeyen Mehmet 
Şimşek, bir an önce TÜİK’i şeffaf bir yapıya 
kavuşturmalı" ifadelerini kullandı.

"TÜİK, SAdECE TÜRKİyE’dE 
dEĞİL, dÜNyAdA dA SORUNLU"
OECD ülkeleri arasında açık veriye eri-

şim konusunda en kötü sonuca sahip olan 
ülkenin Türkiye olduğunu ifade eden Ateş, 
şöyle konuştu:

"TÜİK, sadece Türkiye’de değil, dün-
yada da itibarı sorunlu. OECD Raporları 
çok açık bu durumu ortaya koyuyor. TÜİK 
enflasyon, istihdam, milli gelir gibi en hassas 
ekonomik göstergeleri ölçmesi gereken ku-
rum. Maalesef son yıllarda en az güvenilen 
kurum haline geldi. Vatandaşın çarşı-pazar-
da karşılaştığı fiyatların açıklanan enflas-
yonla uzaktan yakından alakası yok. Halkın 
cebi yalan söylemeyeceğine göre, TÜİK’in 
açıkladığı rakamlar son derece sağlıksız 
kalıyor. Ücret artışlarından tutun, kira artış-
larına kadar her ekonomik denge, TÜİK’in 
rakamlarına göre belirleniyor.

TÜİK’in çarpıtarak açıkladığı her veri 
halkın ekmeğini küçültüyor. Yapacakları tek 
bir şey var. Geriye dönük madde sepetini 
revize ederek açıklamalı ve özür dilemeliler. 
Bunun dışında yapacakları her açıklama laf 
kalabalığının ötesine geçemez."

TÜİK verilerinin "sadece halkın ekmeğini 
küçültmekle kalmayıp devletin makroekono-
mik politikalarını da yanlış yönlendirdiğini" 
söyleyen Ateş, açıklamasında şu ifadeleri 
kullandı:

"Her ne kadar Orta Vadeli Planlar’daki 
hedefler son dönemde tutmasa da, gelecek-
te uygulanacak politikaların da belirlenme-
sinde TÜİK rakamları son derece etkili. TÜİK 
sadece geçmişimizi değil, geleceğimizi de 
çalıyor. Ne iş dünyası ne kamu önünü gö-
rebilecek planlamalar yapabiliyor. Bu şeffaf-
lıktan uzak veri yönetimine bir an önce son 
verilmezse geleceğimiz de tehdit altında."
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

HABER MERKEZİ- 
Muharrem ayında kentin 
farklı noktalarında 
Başkentlilere aşure ikra-
mında bulunan Ankara 
Büyükşehir Belediyesi 
çölyak hastaları için de 
farkındalık oluşturacak 
bir etkinliğe imza attı.

Ankara Halk Ekmek 
glütensiz ürün çeşit-
leriyle destek olduğu 
çölyak hastalarını 
Muharrem ayında da 
unutmayarak “Glüten-
siz Aşure” etkinliğinde 
buluşturdu.

23 çeşit ürünüyle 
çölyak hastalarına glü-
tensiz lezzetler sunan 
Halk Ekmek, Ankara’da 
bir ilke daha imza attı. 
Ankara Halk Ekmek ta-
rafından birlik, beraber-
lik ve bereketin simgesi 
Muharrem ayına özel ilk 
kez glütensiz aşure üre-
tildi. Glütensiz aşureler, 
Ankara’da faaliyet gös-
teren iki farklı Çölyak 
Derneği ile Gökkuşağı 
Halk Ekmek Fabrika Sa-
tış Mağazası ve Etimes-
gut Kent Konseyi’nde 
düzenlenen etkinliklerde 
çölyak hastalarıyla aile-
lerine ikram edildi.

“BÜTÜN KESİMLERE 
HİTAP ETMENİN 
SORUMLULUĞUNU 
TAŞIYORUZ”
Toplumun bütün ke-

simlerine hitap etmenin 
sorumluğunu taşıdıkla-

rını belirten Ankara Halk 
Ekmek Yönetim Kuru-
lu Başkan Yardımcısı 
Muzaffer Pala “Toplu-
mun bütün kesimlerini 
kucaklayarak özellikle 
çölyak hastalarımıza 
23 çeşit ürün alterna-
tifi sunduk. Muharrem 
ayında ilk kez çölyak 
hastalarımıza aşure yap-
tık. Bu güzel Muharrem 
ayında glütensiz aşure 
yaparak toplumumuzun 
birlik, bütünlük, bera-
berlik ve paylaşımını ön 
plana çıkarıyoruz. Bu 
hizmetimizi de çölyak 
hastalarımıza takdim 
ediyoruz. Afiyet ve şifa 
olsun diliyorum” diye 
konuştu.

“SOSYAL 
BELEDİYECİLİK 
ANLAYIŞIYLA 
ÇÖLYAKLILARA 
DA HİZMETİ 
UNUTMUYOR”
Çölyak Derneği Baş-

kanı Şebnem Ercebeci 
Çınar da her şeyden 
önce bir çölyak hasta-
sı olduğunu belirttiği 
konuşmasında şunları 
söyledi:

“Bu bir ilk Ankara’da. 
Bunun üstüne basarak 
söylemek istiyorum 
Ankara’da ilk kez çöl-
yaklılar için glütensiz 
aşure ikramı yapılıyor. 
Diğer illerde yapılıyordu 
ve Ankara’daki çölyak-
lılar buna çok özeniyor-

lardı. Mansur Başkanı-
mız bizim çağrılarımıza 
kulak verdi. Neden bir 
glütensiz aşure etkin-
liği yapmayalım dedik, 
bu etkinlik şu anda 
burada gerçekleşiyor. 
Ankara Büyükşehir 
Belediyesine ve Anka-
ra Halk Ekmek’e çok 
teşekkür ediyoruz. İlk 
defa Türkiye’de glü-
tensiz ekmeği üreten 
bir müessese. Yıllarca 
ekmek ürettikleri gibi 
son 2-3 yılda yaklaşık 
20-25 çeşit glütensiz 
ürünü bizler için üreti-
yorlar. Bu bizler, özel-
likle çölyaklar ve glüten 
alerjisi olan insanlar 
için çok çok önemli. Bu 
önemin farkına varıp 
sosyal belediyecilik an-
layışıyla herkese hizmet 
ettiği gibi çölyaklılara da 
hizmeti unutmuyor.”

VATANDAŞLAR 
BÜYÜKŞEHİRE 
DESTEĞİ İÇİN 
TEŞEKKÜR ETTİ
Glüten içermeyen 

aşurelerden tadarak Mu-
harrem ayının manevi-

ya-
tını yaşama imkânına 
kavuşan Çölyak Derneği 
üyesi aynı zamanda çöl-
yak hastası vatandaşlar 
şunları dile getirdi:

Ravza Öztürk: “Aşu-
renin tadı çok güzel 
olmuş. Yapan kişiye 
teşekkür ederim. Aşure 
hiç yemedim, ilk defa 
tadıyorum, tadının bu 
kadar güzel olduğunu 
hiç bilmiyordum.”

Şahika Kayhan: “Çöl-
yak hastaları yiyecekleri 
çok zor buluyor. Ankara 
Büyükşehir Belediyesi 
bu konuda çok iyi, çok 
fazla ürün çeşidi var. Ek-

meği, 
cipsleri… Her türlü 
ihtiyacımızı karşılıyor 
bu alanda. Buna bir 
yenisini daha eklemiş. 
Aşureyle de daha mutlu 
olduk. Çok mutluyuz bu-
raya geldiğimiz için. Çok 
teşekkür ediyoruz.”

Nurten Sargın: “Te-
şekkür ederiz daha önce 
de zaten kahvaltılar yap-
mıştık, ilk simidi Ankara 
Halk Ekmek’te yemiş-
tik. Aşureyi Muharrem 
ayında glütensiz olarak 
yediğimiz için belediye-
ye çok teşekkür ederiz. 
Allah kabul etsin.”

Etimesgut'ta temizlik 
ve bakım çalışmları 

devam ediyor

Çölyak hastalarına 
özel glütensiz aşure

Geçmişte il ve ilçe belediyelerinin ciddi 
gelirleri yoktu.. Ancak imar ,arsa 

satışı,  reklam ve damga vergileri gibi bu-
gün devede kulan olan gelirleri vardı.. Genel 
Hükümet  genel bütçeden belediyelere destek 
oluyordu.. Ancak onunda bir standardı yok-
tu… Vedat Dalokay Ankara Belediye Başkanı 
olduğunda  Süleyman Demirel Başbakandı. 
Dalokay’dan önceki belediye başkanı Adalet 
Partili Ekrem Barlas idi. Belediye Demirel’e 
göre el değiştirmişti… Demirel bir süre sonra 
genel bütçeden Ankara belediyesine verilen 
paraları kıstı… Bu durum belediyeyi zor du-
ruma düşürmüş ve Dalokay düzeltilmesi için 
açlık grevi yapmıştı….

Belediyeleri sağlıklı bir gelire kavuşturan 
uygulama , o kentte toplanan  vergilerden  
belirli bir oranının nüfuslarına göre yerel 

yönetimlere bırakılması oldu.. Ancak özellikle 
deniz kıyısı yerleşim yerleri için bu uygulama 
adil değildi.. Çünkü bu yerleşim yerlerinin 
kışlık ve yazlık nüfusları birbirinden çok farklı 
idi ve gelirler masrafları karşılamakta  yetersiz  
kalıyordu…

1990 sonrasında  Mesut Yılmaz’ın Başba-
kanlığı döneminde de  Büyükşehir Belediyele-
rinde başkanların  bir bölümü Refah Partisine 
geçmişti… Ankara’da  Refahtan seçilen Melih 

Gökçek ile Mesut Yılmaz arasına ANAP’ta 
genel başkanlık mücadelesi sırasında  kara 
kedi girmişti.. Çünkü Gökçek Akbulut ile 
Pakdemirli’nin yanında yer almıştı…

Aynı parti içindeki iki kişi arasında baş 
gösteren  husumet Belediye ile Hükümet ara-
sında kendini göstermiş ve Gökçek’in yapmak 
istediklerinin önüne taş konulmuş, bazı gelir-
lerden mahrum bırakılma yoluna gidilmişti.. 
Ben Ankara’da ki taş koymanın bir benzerinin 

İstanbul ve diğer illerde de uygulandığını tah-
min ediyorum…

Şimdilerde de Hükümet ile Belediyeler 
arasında  gelirler ve borçlar konusunda bir 
restleşme var… 31 Mart yerel seçimlerinde bir 
çok belediyeyi  kaybeden iktidarın aklına yıl-
lar önce kendilerine karşı uygulananlar geldi 
ve kendi dönemlerinde hiç akıllarına gelmeyen 
sigorta prim borçları birden akıllarına geldi…

Geçmişte hiçbir zaman İktidar ile yerel 
yönetimler arasında yaşanan  sürtüşmenin 
yapılan onca yerel seçimlerde hep iktidarların 
aleyhine sonuçlandığı  açıkça orta…. Bakalım 
bu SGK borç kavgası başka alanlarda başka 
konuları gündeme getirecek mi.. Mesele  bazı 
dernek ve vakıflara yapılan ve vergiden düşü-
len bağışlar, matrahsız bildirilen gelirler gibi…

Belediyelerin bitmeyen dertleri

DÜNDEN KALANLAR

Süreyya ORAL                         

ANKARA HALK EKMEK’TEN BİR İLK DAHA: 

Ankara Büyükşehir Belediyesi 
Muharrem ayına çölyak hastalarını 
unutmadı ve glütensiz aşure üretti. 

Ankara Halk Ekmek tarafından ilk kez 
üretilen glütensiz aşureler Gökkuşağı 
Halk Ekmek Fabrika Satış Mağazası 

ile Etimesgut Kent Konseyi’nde 
gerçekleşen “Glütensiz Aşure” 

etkinliğinde çölyak hastası vatandaşlar 
ile ailelerine ikram edildi.

HABER MERKEZİ- Şiddetsiz 
Toplum Derneği Başkanı Rıza 
Sümer,  düşürdüğü cüzdanını ve 
cep telefonunu bulup teslim eden 
iki örnek insan, PTT emeklisi Yaşar 
Suat Akdere ve eşi Ayşe Akdere’yi 
gazeteciler ve gönüllü arkadaşlarıyla 
buluşturdu.

Buluşmada, sevgi, dostluk ve 
barış toplumu hedefinde yaşanan iyi 
örnekler, insana, hayvana ve doğa-
ya yönelik şiddetle ilgili kötü örnekler 
de konuşuldu.

Yaşar Suat Akdere buluşmada 
yaptığı konuşmada şunları söyledi.

“Bu, bulduğum üçüncü cüzdan. 
Hepsini de sahiplerine teslim ettim. 
Sahiplerine teslim ettiğimde ve 
onların sevinçlerini gördüğümde 
duyduğum mutluluk, vicdan huzuru 
ölçülemez, anlatılamaz.”

Ayşe Akdere de konuşmasında, 
cüzdanı ve cep telefonunu bulup 
sahibine teslim ettikleri ve toplumun 
gönüllü insanları ile buluştukları için 
duyduğu  mutluluğu ve huzuru dile 

getirdi.
Şiddetsiz Toplum Derneği Başka-

nı Rıza Sümer de şunları dile getirdi.
“Şu anda, topluma iyi örnek iki 

insanla birlikteyiz. Bu örnekler top-
luma taşınmalıdır. İnsanlar arasında 
sevgi, dostluk, hoşgörü ve güvenin 
giderek azaldığı ortamlarda bu iki 

güzel ve tertemiz yürekli insanın 
isimleri ve davranış biçimleri her 
yere duyurulmalıdır. Akdere Ailesi, 
bu davranışları ile her türlü övgüyü, 
takdiri ve alkışı hak etmişlerdir. İkisi-
ni de alınlarından öpüyorum.”

Toplantıda, iki güzel örnek insan 
alkışlandı.

Soldan, Rıza Sümer, Ayşe Akdere 
ve Yaşar Suat Akdere

Arka sıra, soldan,  Av. Uğurcan Kıvanç Beydağ, spor yöneticisi  Fuat Çokluk, Şiddetsiz Toplum 
Derneği Yönetim Kurulu üyesi Nureddin İlter, Dernek üyesi Hamit Sert, Dernek gönüllüsü Erdal Gülöz, 

Yaşar Suat Akdere.
Ön sıra, soldan, Anadolu Gazetesi muhabiri Gamze Erdoğan, Dernek Genel Sekreteri Azime Arıkan, 

Başkent Gazetesi Haber Müdürü ve Dernek üyesi Zehra Şahindokuyucu, Ayşe Akdere, Denge ve 
Denetleme Ağı’ndan, sağlık yöneticisi ve eğitimci Zübeyde Ozanözü, Aile Danışmanı ve Evlilik 

Terapisti Süreyya Terzioğlu, Epilepsi ve Yaşam Derneği Başkanı, eğitimci  Ebru Öztürk ve Rıza Sümer.

Buluşmada, iyi ve 
kötü örnekler de 

ele alındı

Rıza Sümer, düşürdüğü cüzdanını ve cep telefonunu bulan iki örnek 
insanı, gazeteciler ve gönüllü arkadaşları ile  buluşturdu

HABER MERKEZİ- Etimesgut Belediye Başkan 
Yardımcısı Taylan Özgüven, Temizlik İşleri Müdürü Ali 
Coşar ile birlikte Müdürlükte görev yapmakta olan 501 
personel ile bir araya geldi. Temizlik alanındaki ça-
lışmaların detayları ile personelin plan program ve iş 
takibinin yapılması, çalışmalarının istenen verimlilikte 
ve belirlenen programa 
uygun gerçekleştiril-
mesi, ilçedeki pazar 
yerlerinin temizlik ve 
takibinin yapılması, 
çöplerin düzenli olarak 
toplanması gibi konu 
başlıkları genelinde 
karşılıklı istişarelerde 
bulundu.

Temizlik personel-
leri ile bir araya ge-
lerek birim çalışma-
larını değerlendiren 
Etimesgut Belediye 
Başkan Yardımcısı 
Taylan Özgüven, 
“Etimesgut Bölgesi 
Ankara ilinin metrepol İlçelerinden birisi ol-
duğu için personellerin yetki alanları oldukça geniştir.  
İlçemizin tüm mahallelerinde gerek dezenfeksiyon 
gerek temizlik gerekse yıkama çalışmaları aralıksız 
devam etmektedir.  Ekiplerimiz tüm caddeleri boydan 
boya süpürerek yıkamakta, bölgedeki çöp kontey-
nırlarını deterjanlı sularla yıkamakta, görüntü kirliliği 
yaratan ve halk sağlığını tehdit eden molozlardan 
arındırmaktadır” ifadelerini kullandı.

İLÇE GENELİNDEKİ TEMİZLİK 
ÇALIŞMALARINI ÖDÜN VERMEDEN 
SÜRDÜRÜYORUZ
Başkan Yardımcısı Özgüven;” İlçemizde 38 

mahalle bulunmaktadır. İdaremiz tarafından görev-
lendirilen personellerimiz her gün kendilerine verilen 
program doğrultusunda çöpleri toplamakta ve takibini 
yapmaktadır. Bunun dışında günlük olarak gerçekleş-
tirdiğimiz diğer işlemler; Pazar yerlerinin su tankeri ile 
yıkanması, ev temizliği esnasında sokağa bırakılan 
eski ev eşyaları ekiplerimizce toplanması, ana cadde-
lerin ve sokakların süpürülmesi, ilçe sınırları içerisinde 
bulunan boş arazi, arsa, metruk bina temizliği gerek 
müdürlüğümüzce ve gerekse vatandaşlarımızın 
şikayetleri doğrultusunda moloz ve çöp atılmış olan 
boş arazi, arsa ve metruk binalar yasal incelemeden 
sonra müdürlüğümüzce temizlenmektedir” dedi.

Başkan Yardımcısı Taylan Özgüven Temizlik İşleri 
Birimi ile yapmış olduğu toplantının ardından “Beledi-
yemizin bütün birimleri gibi Temizlik İşleri Müdürlüğü 
ekiplerimiz de yoğun ve özverili bir şekilde çalışıyor 
ve titizlikle yürütülen temizlik çalışmalarını yakından 
takip ediyorum. Halkımızın hijyenik bir ortamda yaşa-
malarını sağlamak için gereken özveriyi göstermeye 
gayret ediyoruz.  Fakat sürekli ifade ettiğimiz gibi 
vatandaşlarımızdan da temizlik konusunda hassa-
siyet bekliyoruz. Çünkü önce vatandaş olarak bizler 
üzerimize düşen sorumluluğu yerine getirirsek daha 
hızlı yol kat etmiş oluruz. El ele vererek daha temiz ve 
yaşanılabilir bir Etimesgut için hep birlikte çalışmalı-
yız” dedi.
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Hayat pahalılığı cep yakmaya devam 
ediyor.  Ağustos’ta meyve ve sebze-

nin yanına yaklaşılmıyor. Köylü pazarlarında 
bile fiyatlar oldukça yüksek. Oysa bu mevsim 
fiyatların herkesin alabileceği tutarda olması 
gerekmez mi?

Tarlada 1 TL’ye toptan satılan domates, 
market ve manavlarda 30 TL’ye müşteri 
bekliyor. Aracıların aşırı kar hırsının yanında 
akaryakıta sürekli gelen zam ve artan nakliye 
ücreti meyve ve sebzenin fiyatını oldukça 
şişiriyor. 

Dar ve sabit gelirli, yüksek enflasyon ve 
hayat pahalılığından belini doğrultamıyor. 
Enflasyon bir türlü dizginlenemiyor. TÜİK’e 
göre TÜFE temmuzda yüzde 3.23 olurken, 
yıllık enflasyon 61.78 düzeyinde gerçekleşti. 
Temmuz’da elektriğe yapılan yüzde 38 ora-
nında zam, aylık enflasyonun yüksek çıkma-
sında etkili oldu.

Enflasyon Araştırma Grubu’na göre ( 
ENAG) temmuzda TÜFE oranı yüzde 5.92, 
yıllık enflasyon yüzde 100.88 oldu. İstanbul 
Ticaret Odası’na (İTO) göre de temmuzda 
aylık enflasyon yüzde 4.21, yıllık enflasyon 

yüzde 72.80 düzeyinde gerçeklemişti.
ENAG ve İTO verileri ile TÜİK rakam-

ları arasında emekli ve emekçi aleyhine fark 
var. TÜİK’in çarşı ve pazarın fahiş fiyatı ile 
örtüşmeyen rakamlarından ötürü milyonlarca 
memur, işçi ve emeklinin maaş ile aylıklarına 
çok düşük zam yapılıyor. Yitiren hep gariban 
kesim oluyor. Mayıs, haziran,kasım ve aralık 
ayları TÜFE verisi piyasanın çok altında 
açıklanıyor. 

TÜİK’in düşük TÜFE oranlarından dolayı 
SSK ve Bağ-Kur emeklisi aylığına  tem-
muzdan geçerli olmak üzere 6 ay için yüzde 
24.73, memur ve memur emekli maaşına 
da yüzde 19.21 oranında zam yapıldı. Eğer 
hayatın gerçek rakamları baz alınsaydı artışlar 
daha yüksek olacaktı. En düşük emekli aylığı 

da 12 bin 500 TL olarak saptandı. Bu hayat 
pahalılığında ne işe yarayacaksa. 

Yılbaşında net 17 bin 2 TL’ye yükseltilen 
asgari ücrete temmuzda ara zam pas geçildi. 
Oysa milyonlarca emekçi yılın ikinci yarı 
zammını hevesle bekliyordu. Patronların 
baştan kapıyı kapattığı ara zamma, hükümet 
de onay verince  emekçinin hevesi kursağında 
kaldı. Yeni asgari ücret aralık ayında saptana-
cak, 1 Ocak 2025’ten itibaren geçerli olacak, 
çalışanın eline 1 Şubat 2025’te geçecek. Dört 
aydan fazla süre var. Emekçi  17 bin 2 TL 
ile her yeri yakıp kavuran hayat pahalılığına 
dört ay daha nasıl dayanabilir? Hiç düşünen, 
empati yapan yok?

Ara zamma şiddetle karşı çıkanlar 17 bin 
TL ile bir ay geçinebilirler mi acaba? Patron-

ların, varsılların bir akşam yemeğinin bedeli 
bu para. Gariban emekçi ne yapabilir ki? Hiç 
düşünen yok. “Yok efendim asgari ücrete ara 
zam yapılırsa enflasyon azarmış”.  Asgari 
ücretliye kadar, kamuda süren savurganlık, 
gösterişli harcamalar, üç dört yerden maaş al-
malar önlense enflasyonun hızı durdurulabilir.    

Doğalgaza da ağustos başından itibaren 
yüzde 38 zam yapıldı. Temel tüketim maddesi 
elektrik ve doğalgaz kasımdan sonra dar ge-
lirlinin bütçesini vuracak, faturalar kabaracak. 
Kara kışın yoğun olduğu aylarda ne yapar, 
ne eder 12 bin 500 ve 17 bin 2 TL ile ayakta 
kalmaya çalışan garibanlar.

Otoyol ve köprü geçiş ücretlerine mayıs 
ayında yüzde 60 zam gelirken, yurtdışı çıkış 
harcı da yüzde 233 artışla 150 TL’den 500 
TL’ye yükseltildi. Akaryakıtta zaten belirli 
aralıklarla artış yapılıyor. Yaşamın her ala-
nında zamlar yağmur gibi yağıyor. Hal böyle 
iken emekliye, işçiye, memura, esnafa, çiftçi-
ye, dul ve yetime çarşı pazarın gerçek fiyat-
larından uzak TÜFE verileri doğrultusunda 
zam vermek, asgari ücrete ara zamma kapıyı 
kapatmak vicdanları yaralıyor.

Vicdanları yaralıyor

EMEĞİN KÖŞESİNDEN...

  Şükrü KARAMAN                                            

ANKARA (AA) - İçiş-
leri Bakanı Ali Yerlikaya, 
Kırklareli merkezli 4 ilde, 
iki ayrı organize suç örgü-
tüne yönelik düzenlenen 
"Kuyu-15" operasyonla-
rında 30 şüphelinin gözal-
tına alındığını bildirdi.

Yerlikaya, sosyal 
medya hesabından yap-
tığı açıklamada, Emniyet 
Genel Müdürlüğü KOM 
Başkanlığı koordinesinde, 
Kırklareli Emniyet Müdür-
lüğü KOM Şube Müdürlü-
ğünce yapılan çalışmalar 
sonucu, Kırklareli mer-
kezli İstanbul, Tekirdağ 
ve Diyarbakır'da, elebaşı-
lığını Nizamettin Gündüz 
ve Ercan Kartay'ın yaptığı 
birbirleriyle husumetli iki 
organize suç örgütüne 
yönelik operasyonlar dü-
zenlendiğini belirtti.

 Operasyonlarda ele-
başlarının da içerisinde 
bulunduğu 30 şüphelinin 
yakalandığını aktaran Yer-

likaya, "Aziz milletimizin 
bilmesini isterim ki, suçta 
kibirlenenler, halkımızın 
huzurunu kaçıranlar, 
organize suç örgütleri ve 
çeteler kazdıkları kuyulara 
düşecekler." ifadelerini 
kullandı.

İlk belirlemelere göre 
8 ruhsatsız tabanca, 2 
ruhsatsız tüfek ve çok 
sayıda fişek ele geçirildi-
ğini kaydeden Yerlikaya, 
şu bilgileri verdi:

"Organize suç örgütü 
üyesi şüphelilerin, suç 
işlemek amacıyla örgüt 
kurmak, kasten adam 
öldürmeye teşebbüs, 
yağma, mala zarar ver-
me, tefecilik, fuhuş ve 
insan kaçakçılığı, genel 
güvenliğin kasten tehli-
keye sokulması ve 6136 
Sayılı Kanun'a muhalefet 
suçlarını işledikleri tespit 
edildi."

"Kuyu-15" operasyonlarında 
30 şüpheli yakalandı 

ANKARA (AA) - Pençe-Kilit Harekat böl-
gesinde dün arama tarama faaliyeti sırasında 
açılan taciz ateşi sonucunda Piyade Astsu-
bay Çavuş Habip Murat Alp'in şehit olduğu 
bildirildi.

Milli Savunma Bakanlığından yapılan 
açıklamada, şunlar kaydedildi:

"Pençe-Kilit Harekat bölgesinde, 7 Ağus-
tos 2024 tarihinde, arama tarama faaliyeti 
sırasında açılan taciz ateşi sonucunda Pi-
yade Astsubay Çavuş Habip Murat Alp şehit 
olmuştur. Bizleri derin bir acı ve üzüntüye 
boğan bu olayda, hayatını kaybeden aziz 
şehidimize Allah'tan rahmet, kederli ailesine, 
Türk Silahlı Kuvvetleri ile asil milletimize 
başsağlığı ve sabır dileriz."

Milli Savunma Bakanı Yaşar Güler de 
bakanlığın sosyal medya hesabından yayım-
ladığı başsağlığı mesajında, "Kahraman silah 
arkadaşımız 7 Ağustos 2024 tarihinde şehit 
olmuştur. Kahraman şehidimize şahsım ve 
Milli Savunma Bakanlığı mensupları adına 
Allah'tan rahmet, kederli ailesine ve asil mil-
letimize başsağlığı ve sabır dilerim." ifadele-
rine yer verdi.

Pençe-Kilit 
Harekat bölgesinde 
bir asker şehit oldu

İZMİR (AA) - İzmir'in Urla ilçesi açık-
larında 8'i çocuk 32 düzensiz göçmen 
kurtarıldı.

Sahil Güvenlik Komutanlığının inter-
net sitesinde yer alan bilgiye göre, Urla 
açıklarında lastik bot içerisinde bir grup 
düzensiz göçmen olduğu bilgisi üzerine 
bölgeye ekip sevk edildi.

Ekiplerce durdurulan lastik bottaki 8'i 
çocuk 32 düzensiz göçmen yakalandı.

Düzensiz göçmenler, işlemlerinin 
ardından İl Göç İdaresi Müdürlüğüne 
gönderildi.

Eski Kızılay Başkanı Kınık'ın kızı, ölümlü 
kazada yüzde 100 kusurlu bulundu 

İSTANBUL (ANKA)-
Beykoz'da 9 Temmuz’da 
kullandığı otomobille bir 
sokaktan ana caddeye 
çıkarken bir motosiklete 
çarparak 17 yaşında Batın 
Barlasçeki'nin ölümüne, 2 
kişinin de yaralanmasına 
neden olan eski Kızılay 
Başkanı Kerem Kınık'ın 
kızı Fatıma Zehra Kınık 
Demir, bilirkişi tarafından 
yüzde 100 kusurlu bulun-
du. Kınık'ın kızı hakkında 
tutuksuz yargılama kararı 
verilmişti.

Güvenlik kameralarına 
da saniye saniye yansıyan 
olayda, Beykoz Kavacık 
Rüzgarlıbahçe'de Baki 
Sokak'tan Fatih Sultan 
Mehmet Caddesi'ne çık-
maya çalışan Fatıma Zeh-
ra Kınık Demir otomobiliyle 
Yavuz Selim Öztürk'ün 
kullandığı motosiklete 
çarpmıştı. Olayda motosik-

letin arkasında oturan 17 
yaşındaki Batın Barlasçeki 
yaşamını yitirmiş, mo-
tosikleti kullanan Yavuz 
Selim Öztürk ile kaldırımda 
sürüklenmeye devam eden 
motosikletin çarptığı Mu-
ammer Kızıl yaralanmıştı.

SUÇSUZ 
OLDUĞUNU 
SÖYLEDİ, 1 GÜN 
GÖZALTINDA 
KALDI, SERBEST 
KALDI 
Ölümlü olaydan sonra 

gözaltına alınan Fatıma 
Zehra Kınık Demir bir gün-
lük gözaltı sürecinin ardın-
dan mahkemece tutuksuz 
yargılanmak üzere serbest 
bırakılırken, hazırlanan bi-
lirkişi raporunda, ana yola 
çıkarken diğer araçların 
geçişini beklemeden çıktığı 
için kazaya neden oldu-
ğu ve yüzde 100 kusurlu 
bulunduğunun kayıtlara 

geçtiği öğrenildi.  
İddianamenin girişinde 

motosikletin Kınık'ın aracı-
na, sonuç bölümünde de 
Kınık'ın aracının motosik-
lete çarptığı yer aldı

Bu arada Kızılay eski 
Başkanı Kerem Kınık'ın 
kızı Fatıma Zehra Kınık 
Demir hakkında 1 kişi-
nin ölümüne, 2 kişinin 
yaralanmasına neden 
olduğu trafik kazasıyla 
ilgili Anadolu Cumhuriyet 
Başsavcılığınca "taksirle 
ölüme ve yaralanmaya 
sebep olma" suçlarından 2 
yıldan 15 yıla kadar hapis 
cezası talebiyle iddianame 
düzenlendi.

Ancak görüntülere ve 
bilirkişi belirlemelerine 
karşın, iddianamenin giriş 
bölümünde şüpheli Fatıma 
Zehra Kınık Demir'in 
kullandığı 34 FKJ 390 
plakalı aracı ile Kavacık 

Mahallesi'nde seyir ha-
lindeyken Baki Sokak'tan 
FSM Caddesi'ne çıktığı 
esnada, müşteki Yavuz 
Selim'in, kullandığı FSM 
Caddesi üzerinde Rüz-
garlıbahçe istikametine 
seyir halinde olan 34 HUT 
980 plakalı motosikle-
tin şüphelinin kullandığı 
araca çarpması sonucu 
devrilerek yerde sürüklen-
diği ve sürüklenirken yaya 
olarak kaldırımda yürüyen 
müşteki Muammer Kızıl'a 
çarptığı anlatıldı. Sonuç 
bölümünde ise "Şüpheli-
nin olay tarihinde sevk ve 
idaresinde bulunan aracı 
ile müşteki Yavuz Selim'in 
motosikletine çarparak 
taksirli eylemi sonucu Ba-
tın Barlasçeki'nin ölümü-
ne ve Muammer Kızıl ile 
Yavuz Selim Öztürk'ün de 
yaralanmasına sebebiyet 
verdiği" ifadesi yer aldı.

ABD'de ankete göre Harris, 
rakibi Trump'ın 3 puan önünde

ANKARA (AA) - 
ABD'de 5 Kasım'da düzen-
lenecek seçimlere ilişkin 
ankette, Cumhuriyetçilerin 
başkan adayı Donald 
Trump, Demokrat rakibi 
Kamala Harris'in 3 puan 
gerisinde kaldı.

Amerikan NPR radyosu, 
PBS televizyonu ve Marist 
Koleji'nin ortak yaptırdığı 
ankete göre, Harris'in per-
formansının yapılan eski 
anketlere kıyasla gelişme 
kaydettiği görülüyor.

ABD Başkan Yardımcısı 
Harris, yüzde 51'e 48'le, 
rakibi Trump'ın 3 puan 
önünde seçim yarışına 
devam ediyor.

Katılımcıların yüzde 
53'ü Harris'in Trump'a kı-
yasla demokrasiyi daha iyi 
koruyacağını düşünüyor.

Göçmenler konusun-
da da seçmenlerin yüzde 

52'si Trump'ın tutumunun 
Harris'e karşı daha güçlü 
olduğu görüşünde.

Ayrıca ABD'li seçmenle-
rin yüzde 51'i Harris yerine 
Trump'ın Orta Doğu'daki 
gerginliği daha iyi ele ala-
cağına inanıyor.

The Cook Political 
Report isimli anket şirketi, 

Harris ile Trump arasındaki 
puan farkının 1,3'e düştü-
ğünü belirtmişti.

Wall Street Journal 
(WSJ) gazetesinin yaptığı 
ankette de Harris'in kayıtlı 
seçmenler açısından tercih 
edilirliğinde keskin artış 
olduğu ortaya konmuştu.

İzmir açıklarında 
32 düzensiz 

göçmen yakalandı

ANKARA (AA) - Ka-
toliklerin ruhani lideri ve 
Vatikan Devlet Başkanı 
Papa Franciscus, Gaz-
ze'deki insani durumun 
"vahim" olduğunu belirte-
rek, Orta Doğu'da tırma-
nan çatışmalar karşısında 
ateşkes çağrısını yineledi.

İtalyan ANSA ajansının 
haberine göre, Vatikan'da 
çarşamba günleri halka 
açık genel kabul oturumu 
yapan Papa, burada yap-
tığı konuşmada, Orta Do-
ğu'daki durumu endişeyle 
takip ettiğini kaydetti.

Durumun "vahim ve 

sürdürülemez" olduğu 
Gazze'de ve çatışmaların 
yaşandığı tüm bölgeler-
de ateşkes sağlanması 
çağrısını yineleyen Papa, 
Orta Doğu'da süren çatış-
maların sona ermesi için 
dua ettiğini belirtti.

Papa, 4 Ağustos'ta, 
Vatikan'da Aziz Petrus 
Meydanı'nda her pa-
zar icra edilen Angelus 
duasından sonra yaptığı 
konuşmasında da Orta 
Doğu'daki "kanlı çatışma-
ların daha da yayılma-
ması" çağrısında bulun-
muştu.

Papa, Orta Doğu'da ateşkes 
çağrısını yineledi
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SOLDAN SAĞA
1. Öpücük (eski)... önemli veya anlatılması 

gerekli görülmeyen şeyler için kullanılan bir 
söz... 2. Bozuk para... Dinsiz, imansız (eski)... 
3. Mutluluk ve beğenme anlatan bir söz... 
Sayma (eski)... 4. Birinin buyruğu altında 
olan görevli, madun... Turancı... 5. Genellikle 
sanayide asetilen gazı çıkarmakta kullanılan, 
karbonla kalsiyum bileşiği madde... Bunama 
(eski)... Güzel, zarif, modaya uygun... 6. Köpek 
ve sığırlara yedirilmek için un ve kepekle 
hazırlanan yiyecek (halk ağzı)... Eğitilmiş 
hayvanların ve cambazların gösteri yaptıkları 
genellikle kapalı yer... Bilgisayarlarda basit 
programlarla düzenlenmiş bir oyun türü... 7. "Of, 
puf" diyerek sıkıntısını, acısını dışa vurmak... 
8. “Ey, hey” anlamlarında bir seslenme sözü... 
Türk alfabesinin yirmi dokuzuncu harfinin adı, 
okunuşu... Genellikle içine sulu şeyler konulan 
metal vb.nden yapılmış kap... Notada duraklama 
zamanı ve bunu gösteren işaretin adı... Kalsiyum 
elementinin simgesi... 9. Bilen (eski)... Bazı 
bölgeleri sulamak, kurutmak amacıyla veya 
gemilerin işlemesine elverişli, insan eliyle açılmış 
su yolu... Allah’ın buyruklarını yerine getirme, 
ibadet etme... 10. Vücudun herhangi bir yerinden 
kan akmak, kan gelmek, kan kaybetmek... 
Musevilerin kullandığı, 15. yüzyıl İspanyolcasını 
temel alan ancak içinde İbranice, Türkçe, 
Fransızca, Yunanca, Arapça ve Portekizce 
kelimeler barındıran Latin kökenli bir Hint-Avrupa 

dili olan İspanyolcanın bir lehçesi... 11. Kalça 
kemiği (halk ağzı)... Onmak işi veya durumu... 
İki ülke parasının karşılıklı değeri... 12. Giysilerin 
boyna gelen, boynu çeviren bölümü... Parçalara 
bölme, bölüştürme... Mutluluk (halk ağzı)... 13. 
Silikatlamak işi... 14. Tembellik (eski)... Belletmek 
işi... 15. Kalenin burçları arasında yer alan 
üstü mazgal ve siperlerle örülmüş kalın duvar... 
Hristiyanların her yıl 25 Aralıkta Hz. İsa'nın 
doğum gününü kutladıkları yortu...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Hz. Muhammed'in Miraç Gecesi'ndeki 

biniti... Bir konuda sonucu belirlemek için 
oy verilmesini istemek, sağlamak... 2. Acı, 
sızı duyulduğunda veya sıkıntılı bir durumda 
söylenen bir söz... Sayfalamak işi, mizanpaj... 
Dek, değin, kadar, beri vb. edatlarla birlikte 
kullanılarak bir fiilin, bir hareketin, bir yerin, bir 
şeyin başladığı veya sona erdiği noktayı, zaman 
ve uzaklık bakımından abartmalı bir biçimde 
anlatan bir söz... 3. Doğadaki başka enerji 
türlerini elektrik enerjisine çeviren fabrika... 
Dogmatik... 4. Büyük, yetişkin, yaşlı, kart (halk 
ağzı)... Kanda alyuvarlarla akyuvarların içinde 
bulunduğu sıvı... Evlilik ve kan bağına dayanan, 
karı, koca, çocuklar, kardeşler arasındaki 
ilişkilerin oluşturduğu toplum içindeki en küçük 
birlik... 5. Çocuk dilinde erkeklik organı... 
Türk alfabesinin yirmi sekizinci harfinin adı, 
okunuşu... Molibden elementinin simgesi... 

"Daha söze başlanırken ne denmek istenildiğini 
çabucak anlamak” anlamındaki "....demeden 
leblebiyi anlamak" deyiminde geçen bir söz... 6. 
Bayatlamaya başlamış (halk ağzı)... Nicelik... 7. 
Organizmanın herhangi bir yerinde iltihaplanma 
sonunda ölmüş hücre artıklarından ve bozulmuş 
akyuvarlardan oluşan, mikroplu veya mikropsuz, 
genellikle sarımtırak renkte koyuca sıvı, 
cerahat... Birinin kötülüğü için çalışmak... 8. 
Gam dizisinde "sol" ile "si" arasındaki ses... 
Atgillerden, soyu tükenmiş olan, küçük, çevik 
bir yaban atı... Tehlikeli, sarp ve zor geçit... 
9. Tutkulu, aşırı bağlı veya düşkün... Çapı 9 
milimetre olan, İngiliz yapısı, hafif, kullanışı 
kolay bir tür makineli tüfek... 10. Belirti, iz, ipucu 
(eski)... Yanardağlardan fırlayan çok küçük katı 
parça... 11. Karışma, araya girme... Ardahan 
iline bağlı ilçelerden biri... 12. Boy... Yazı 
yazma (eski)... Yasaklama, izin vermeme... 13. 
Büyüklük... Canlı bir biçimde (çalınmak)... 14. 
Gam dizisinde re ile fa arasındaki ses ve bu sesi 
gösteren nota işareti... Sıracagillerden, birçok 
türünün kökleri hekimlikte kullanılan bir bitki... 
Koyun, kuzu vb. hayvanların çıkardığı ses... 15. 
Araştırmalar... Ete ait...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)

ÇÖZÜMÜ SAYFA 4’TE

  TDK Güzel Türkçe Bulmacası

CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI CEVDET YILMAZ'DAN KIRA KONTRATI AÇIKLAMASI: 

ANKARA (ANKA)- Cum-
hurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz, "e-Devlet kullanıcıları 
kira kontratlarını yıl sonuna 
kadar e-Devlet üzerinden yapa-
bilecekler" dedi.

Yılmaz, 
Cumhurbaşkanlığı’nda "Dijital 
Türkiye ve Bürokrasinin Azal-
tılması” toplantısına katıldı. 
Yılmaz, e-Devlet kullanıcılarının 
kira kontratlarını yıl sonuna 
kadar e-Devlet üzerinden yapa-
bileceklerini açıkladı. Yılmaz'ın 
açıklaması şöyle:

"Üst düzey siyasi sahiplik, 
katılımcı anlayış, etkili koordi-
nasyon, izleme ve raporlama 
temel ilkeleri doğrultusunda 
bugüne kadar 16 toplantı yap-
tık. Bu toplantılar, bütünleşik bir 
dijital dönüşüm anlayışının be-
nimsenmesinin temelini oluştur-
muştur. 2018 yılından itibaren 
düzenli aralıklarla gerçekleştiri-
len toplantılarda alınan kararlar 
neticesinde e-Devlet Kapısı’nda 
önemli ilerlemeler yaşanmıştır. 
Ulusal veri sözlüğü, veri ihtiyaç 
envanteri, bütünleşik hizmet 
tasarımı, memnuniyet anketi 
gibi pek çok alanda çalışmalar 
başlatılmış, Yapay zekâ ve bü-
yük veri ile ilgili kararlar da bu 
süreçte hayata geçirilmiştir.

"DİJİTAL DÖNÜŞÜMÜ 
DEVAM ETTİRMEKTE 
KARARLIYIZ"
Geçen yıl kabul edilen 

12’inci 5 Yıllık kalkınma Planı-
mızın odağında ikiz dönüşüm 
olarak da isimlendirilen yeşil ve 
dijital dönüşüm vardır. Bu çer-
çevede dijital dönüşümü güçlü 
bir şekilde devam ettirmekte ka-
rarlıyız. Bugünkü toplantımızın 
ana gündemini e-Devlet Kapısı 
ilerleme durumu, uluslararası 
endekslerdeki durumumuz ve 

planlanan yeni çalışmalar oluş-
turmaktadır.

e-Devlet Kapısı'nın 1 
Ağustos 2024 itibarıyla 66 
milyonu aşan kullanıcı sayısına 
ulaştığını hepinizle paylaş-
mak isterim. Bildiğiniz üzere 
e-Devlet Kapısı’na giriş yapa-
bilmek için 15 yaşını doldurmuş 
olmak gerekiyor. 66 milyon 
kullanıcı ile Türkiye’de 15 yaş 
üstü nüfusun yüzde 96’sı bugün 
e-Devlet Kapısı kullanıcısıdır. 
Artık çok ilerleme kaydedilme-
yecek çünkü yetişkin nüfusun 
neredeyse tamamı kapsanmış 
durumda. Bu rakam, ülkemizde 
dijital okur yazarlığın yükseliş-
te olduğunu göstermektedir. 
Türkiye e-Devlet Kapısı sadece 
niceliksel bir büyüme ile değil 
niteliksel gelişimi ile de gurur 
kaynağımız olmaya devam 
etmektedir.

"ÜLKEMİZ ALT 
BAŞLIKLARDA 1. 
SIRADA"
Türkiye e-Devlet Kapısı 

2024 yılı Avrupa Komisyonu 
e-Devlet Kıyaslama Raporu’nda 
83 puanla AB ortalamasının 
üzerinde bir puan alarak 37 
ülke arasında 10. sırada yer 
almıştır. (Fransa 19, Almanya 
26, İtalya 28. Sırada)o AB üyesi 
olmayan ülkeler arasında en 
iyi lider ülkelerden biri olarak 
tanımlanmaktayız. Ülkemiz, 
kullanıcı desteği, dijital posta, 
temel veri kaynakları ve sınır 
ötesi kullanıcı desteği alt başlık-
larında 100 tam puan alarak 1. 
sırada yer alan ülkelerden biri 
olmuştur.

Raporda Türkiye, kullanıcı 
odaklılık başlığında 99,6 puan 
ile 2. sırada, şeffaflık başlığında 
82 puan ile 5. sırada, anahtar 
kolaylaştırıcılar başlığında 95 

puan ile 4. sırada bulunmakta-
dır. Türkiye tüm bu başlıklarda 
AB ortalaması üzerinde bir 
başarı göstermiştir. Raporda 
ayrıca sağlık, taşınma, ulaşım 
ve adalet kategorilerinde 
Türkiye ilk 10 ülke arasında 
bulunmaktadır.

Bugün e-Devlet Kapısı’nda 
yer alan 8 binden fazla hizmet 
kullanımının yüzde 12’sini 
bütünleşik hizmetler oluştur-
maktadır.

Cumhurbaşkanlığı Dijital 
Dönüşüm Ofisi'nin kurulmasıy-
la birlikte e-Devlet Kapısı’nın 
2018 yılından sonra yakala-
dığı ivme takdire şayandır. 
2018-2024 yılları arasında 
e-Devlet Kapısı’nda yürütülen 
çalışmalar dikkate alındığında; 
entegre kurum sayısında yüzde 
114 (>1000), sunulan hizmet 
sayısında yüzde 101 (>8309), 
kullanıcı sayısında yüzde 60 
(Nüfusun neredeyse tamamına 
ulaşılmıştır.) 

Giriş sayısında yüzde 
329 artış yaşanmıştır (kişi 
başı kullanım da artmaktadır). 
Elbette bu başarı kurumlarımı-
zın özverili ve vatandaş odaklı 
hizmet sunum yaklaşımının bir 
yansımasıdır. Sizlerin de huzu-
runda bu süreçte yer alan tüm 
çalışanlarımıza ve kurum tem-
silcilerimize bir kez daha teşek-
kür etmek isterim. 2021 yılında 
açıkladığımız ulusal yapay zekâ 
stratejimizin 2024-2025 döne-
mini kapsayan eylem planını 
geçtiğimiz günlerde yayımladık. 
Ayrıca, milli teknoloji hamlesi 
ve dijital Türkiye hedeflerimiz 
doğrultusunda dijital devlet 
stratejisi, kamu bulut stratejisi, 
kamu veri alanı, ulusal veri 
stratejisi gibi çalışmalarımızı da 
birer birer hayata geçireceğimizi 

duyurmak isterim.
Önümüzdeki dönem hedef-

lerimiz arasında siber güven-
liğimizi güçlendirmek, yerli ve 
milli yazılımlarımızı yaygınlaştır-
mak, başarılı ürünlerimizi ihraç 
ederek bilgi tabanlı ekonomik 
gelişimimizi hızlandırmak bulun-
maktadır. 

Hizmetlerin dijitalleşmesi 
sadece bürokratik yüklerin 
azaltılması değil aynı zamanda 
hayatın kolaylaşması, vatanda-
şımızın daha zahmetsiz, daha 
hızlı, güvenli ve kaliteli hizmet 
alması demektir. İşte bu bağ-
lamda e-Devlet kapısında yeni 
tasarladığımız hizmetlere ilişkin 
kısa bilgiler vermek isterim. 
Son dönemde yaptıklarımız; 
müze kart entegrasyonu (390 
bin mobil müze kart) Mobil kaza 
tutanağı 20 Mayıs’ta açıldı, 
şimdiden 59 bin kişi kullandı.

e-Devlet Kapısı kullanıcıları 
kira kontratlarını yıl sonuna ka-
dar e-Devlet Kapısı üzerinden 
yapabilecekler. ‘Özel sigorta-
larım’ bütünleşik hizmetinin 

kademeli olarak geliştirilmesi ile 
kullanıcılar tüm poliçe bilgileri-
ne tek nokta üzerinden erişim 
sağlayabilecek ve işlemlerini 
gerçekleştirebilecekler.

Mobil cüzdan uygulaması-
nın devreye alıyoruz. Kullanıcı-
lar internetin olmadığı ortamda 
da dijital cüzdanlarına aktardık-
ları verileri kamu hizmetlerin-
den faydalanırken kullanabilir 
duruma geleceklerdir. Yakın 
dönemde yürütülen çalışma-
lardan biri de belediye hizmet-
lerinin kategorize edilmesi ve 
yaygınlaştırılması olmuştur. 
Söz konusu çalışma ile yerel 
yönetimlerin dijital hizmetlerine 
standart getirilmiş ve belediye 
hizmetlerinin 12 kategori altında 
sunulması sağlanmıştır. Bugün 
e-Devlet Kapısı’nda 494 bele-
diyeye ait 3.981 dijital hizmet 
sunulmaktadır. Ayrıca mevcut 
hizmetlerde aksaklıkları gide-
riyor, hizmet kalitesini arttırıcı 
çalışmalar yapıyoruz. Yüksek 
öğretimde de kategorizasyon 
yapıyoruz."

Ekonomide gözler enflasyonla mücadele 
adımları ve büyüme verilerinde

ANKARA (AA)-Ekonomide 
gözler bir yandan gerileme 
sürecine giren enflasyonla 
mücadele adımlarına, diğer 
yandan nisan-haziran dönemi 
büyüme verilerine odaklandı.

Ekonomi ağustos ayı ile 
eylülün ilk haftasını yoğun veri 
gündemiyle geçirecek.

Türkiye Cumhuriyet Mer-
kez Bankası (TCMB) Başkanı 
Fatih Karahan, yılın 3'üncü 
Enflasyon Raporu'nu bugün 
kamuoyuyla paylaşacak.

Karahan, bir önceki rapor 
sunumunda, "2024 yıl sonu 
enflasyon tahminini 2 puan 
yukarı güncelleyerek yüzde 
38'e çektik. 2025 ve 2026 tah-
minlerini sırasıyla yüzde 14 ve 
yüzde 9 seviyesinde koruduk." 
açıklaması yapmıştı. Türkiye 
İstatistik Kurumu (TÜİK), cuma 
günü haziran ayına ilişkin 
sanayi üretim endeksi verile-
rini kamuoyuna duyuracak. 
Endeks, mayısta aylık bazda 

yüzde 1,7 artarken yıllık bazda 
yüzde 0,1 azalış göstermişti.

Kurum, 12 Ağustos'ta ha-
ziran ayı iş gücü istatistiklerini 
de açıklayacak. Türkiye'de iş-
sizlik oranı, mayısta bir önceki 
aya göre 0,1 puan azalarak 
yüzde 8,4 olurken aynı dönem-
de işsiz sayısı 3 milyon 11 bin 
kişi olarak kayıtlara geçmişti. 

Yılın ikinci çeyreğine 
ilişkin yapı izin istatistikleri 
16 Ağustos'ta paylaşılacak. 
Gözler 19 Ağustos'ta ise 
nisan-haziran dönemi iş gücü 
istatistiklerine çevrilecek.

PİYASALARIN GÖZÜ 
MERKEZ BANKASINDA
Piyasaların gözü 20 

Ağustos'ta da TCMB Para Poli-
tikası Kurulunda (PPK) olacak. 
Merkez Bankası, politika faizini 
kamuoyuna duyuracak. Kurul, 
temmuz toplantısında politika 
faizi olan bir hafta vadeli repo 
ihale faiz oranını değiştirmeye-
rek yüzde 50'de tutmuştu.

TÜİK temmuz ayı dış 
ticaret İstatistikleri ile ağustos 
ayı ekonomik güven endeksi 
verilerini de ay sonu açıkla-
yacak. TÜİK, 2 Eylül'de yılın 
ikinci çeyreğine ilişkin gayrisafi 
yurt içi hasıla (GSYH) verile-
rini kamuoyuna açıklayacak. 
Türkiye, bu yılın ilk çeyreğinde 
yüzde 5,7 büyüme kaydetmişti. 
Üretim yöntemiyle GSYH tah-
mini, ilk çeyrekte cari fiyatlarla 
geçen yılın aynı çeyreğine 
göre yüzde 90 artarak 8 trilyon 
822 milyar 248 milyon lira, 
cari fiyatlarla dolar bazında 
285 milyar 572 milyon dolar 
olmuştu. Ağustos ayı enflasyon 
verileri 3 Eylül'de açıklanacak. 
TÜFE, temmuzda aylık bazda 
yüzde 3,23, Yİ-ÜFE yüzde 
1,94 artış göstermişti. Yıllık 
enflasyon tüketici fiyatlarında 
yüzde 61,78, yurt içi üretici 
fiyatlarında yüzde 41,37 olarak 
gerçekleşmişti.

ANKARA (AA)- Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek, Türkiye'ye gelecek 2,5 mil-
yar dolarlık dış finansmanın imzası için son 
aşamada olduklarını söyledi.

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şim-
şek, Türkiye'ye dış kaynak akışına ilişkin 
değerlendirmede bulundu.

Ekonomi programıyla uyumlu projelere 
finansman sağlanması için ilgili bakanlıklar 
ve kuruluşlarla koordineli çalışmalara yoğun 
şekilde devam ettiklerini vurgulayan Şimşek, 
dış finansman kuruluşlarından, ülkedeki 
kurumlara proje finansmanı kapsamında kay-
nak sağlamayı sürdürdüklerini belirtti.

Şimşek, "Uluslararası finansal kuruluş-
larla yaptığımız çalışmalar somut adımlara 
dönüşüyor, kalkınma odaklı projeler uygun 
koşullu finansmanla, uzun vadeli ve piyasa 
koşullarının altında faiz oranlarıyla destek-
leniyor, programa güven artarak devam 
ediyor." diye konuştu.

"BU YIL 2,9 MİLYAR DOLAR 
FİNANSMAN SAĞLADIK"
Projelerin desteklenmesi adına bu yıl yak-

laşık 2,9 milyar dolar tutarında uzun vadeli ve 
piyasa koşullarının altında faiz oranlarıyla fi-
nansman sağladıkları bilgisini veren Şimşek, 
"Bu finansman, öncelikle deprem sonrası 
ortaya çıkan altyapı ihtiyaçlarının karşılanma-
sında kullanılıyor." ifadesini kullandı.

Şimşek, sürdürülebilirliği ön planda tuta-
rak, ihracatçıların yeşil dönüşümünü destek-
leyen, reel sektörün güçlenmesine destek 
veren, uzun vadede iklim değişikliği ve yeşil 
ekonomiye geçiş ile uyumlu projelerin finans-
manını sağladıklarını anlattı.

Gelecek dönemde onaylanacak ve imza 
aşamasındaki projelere de değinen Şimşek, 
şöyle devam etti:

"Bu çerçevede, Dünya Bankası tarafından 
onaylanan yaklaşık 1,9 milyar dolar tutarın-
da 4 proje imzalanmak üzere. Bu kaynakla 
taşkın ve kuraklıkla ilgili tedbirlerin alınması, 
kamu binalarının enerji verimliliğinin artırıl-
masına yönelik yatırımların yapılması, dep-
rem bölgesinde küçük sanayi sitelerinin yeni-
den inşa edilmesi ve finansman imkanlarının 
artırılarak kadınların ve gençlerin ekonominin 
yeşil sektörlerinin yarattığı işlere erişimlerinin 
kolaylaştırılması hedefleniyor."

DEPREM BÖLGESİ DESTEKLERİ
Şimşek, İslam Kalkınma Bankasından 

ihracatçıların yeşil dönüşümlerinin, Ulusla-
rarası İslami Ticaret Finans Kuruluşundan 
depremden etkilenen işletmelerin uluslara-
rası ticaretinin desteklenmesi için ihracat ve 
kalkınma bankaları aracılığıyla toplam 250 
milyon dolar tutarındaki kaynağın sağlanma-
sına ilişkin çalışmalarda imza aşamasında 
olduklarını belirtti.

Bunun yanı sıra Asya Altyapı Yatırım 
Bankasından deprem bölgesindeki kara 
yollarının iyileştirilmesine yönelik 200 milyon 
dolar, İslam Kalkınma Bankasından yine 
bölgedeki okulların desteklenmesine yönelik 
165 milyon dolar sağlanması çalışmalarında 
sona gelindiğine işaret eden Şimşek, bu kap-
samda Türkiye'ye gelecek 2,5 milyar dolarlık 
dış finansmanın imzası için son aşamada 
olduklarını bildirdi.

Şimşek, birçok uluslararası kuruluşun 
destekleyeceği Orta Koridor Demir Yolu 
Geliştirme Projesi kapsamındaki çalışmaların 
sürdüğünü de aktararak, şunları kaydetti:

"Reel sektörümüzü güçlendirecek, kalkın-
ma odaklı altyapı yatırımlarının finansmanını 
desteklerken yeşil dönüşüm kapsamında 
sürdürülebilirliği önceleyen projelerin finans-
manına yönelik uluslararası kuruluşlarla ya-
kın işbirliğimiz devam edecektir. Sağlanan bu 
kaynaklar, hem Türkiye'ye hem de şeffaflık, 
tutarlılık, hesap verebilirlik ve öngörülebilirlik 
ilkelerini esas alan programımıza duyulan 
güvenin bir göstergesidir."

Şimşek: 
Türkiye'ye 

gelecek 
2,5 milyar 

dolarlık dış 
finansman 

son aşamada

ANKARA (AA)- Türki-
ye Odalar ve Borsalar Bir-
liğinin temmuzda onayla-
dığı yerli malı belge sayısı, 
geçen yılın aynı ayına 
göre yüzde 23,8 artarak 
1368'e yükseldi.

AA muhabirinin, 
TOBB tarafından yayım-
lanan Yerli Malı Belgesi 
Raporu'ndan yaptığı 
derlemeye göre, TOBB'un 
temmuzda onayladığı yerli 
malı belgesi sayısı 1368'i 
buldu. Belge sayısında 
geçen yılın aynı ayına 
göre yüzde 23,8 artış ger-
çekleşti. Temmuz 2023'te 
1105 belgeye onay veril-
mişti.

Temmuzda uygun bu-
lunan belgelerden 1354'ü 
sistemde aktif halde 
bulunuyor. Aktif durumdaki 

belgelerin 1045'i yüksek 
ve orta-yüksek teknoloji, 
309'u ise orta-düşük ve 
düşük teknoloji seviyesin-
de yer alıyor.

Temmuzda onaylanan 
yerli malı belgelerinin 
226'sı İstanbul'da, 190'ı 
Ankara'da, 96'sı Konya'da, 
96'sı Tekirdağ'da, 79'u 
İzmir'de, 73'ü Kocaeli'de, 
47'si Çorum'da, 47'si 
Samsun'da, 43'ü Bursa'da, 
42'si Adana'da düzenlendi.

TOBB Yerli Malı Belge-
si Veri Tabanı'nda haliha-
zırda 14 bin 777 aktif yerli 
malı belgesi bulunuyor.

TOBB temmuzda 
1368 yerli malı 

belgesini onayladı

"Kira kontratları e-Devlet 
üzerinden yapılabilecek"
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BİR KUŞAK BİR YOL 
BİR DE NÜKLEER REKABET

Bu makalemde 
izleyici olarak 

katılmış olduğum 
Dünya Nükleer 
Ajansı (WNA) 
Sempozyumu 

sonrası genel bir 
değerlendirme 

yapmak 
istiyorum.

Dr. Gülsen SARAY

İKLİM KRİZİ YÖNETİŞİMİ
İklim sorunu özünde 

bir enerji sorunudur. Kyoto 
Protokolü ve Paris Anlaş-
ması gereği önümüzdeki on 
yıllarda küresel enerjiyle ilgili 
karbondioksit salınımlarını 
2050 yılına kadar net sıfır 
emisyona indirmek ve dün-
yaya küresel sıcaklık artışını 
1,5 °C ile sınırlamak için tüm 
Dünyada siyasiler temiz enerji 
teknolojisinin benimsenmesini 
hızlandırmaya, temiz enerji 
sanayisine geçiş sağlamaya, 
net sıfır emisyon senaryosu 
ile kapsayıcı ve adil biçimde 
enerji güvenliğini sürdürme-
ye çalışacak, net sıfır enerji 
sistemine geçişte istikrarlı 
ve uygun fiyatlı enerji arzı 
sağlamak için dinamik bir 
enerji ekonomisi ile büyümeyi 
hedefleyecektir.  Türkiye’nin 
enerji bağımsızlığı en acil 
güncel sorularından biri ol-
maktadır.  

Fosil yakıtların yerini 
alternatif enerji kaynakları 
almaktadır.  Yoğunlaştırılmış 
güneş enerjisi, fotovoltaik, 
rüzgar, hidro, taşınabilir 
jeotermal, biyokütle ve güneş 
enerjisi gibi alanlarda hızlı bir 
teknolojik ve ticari gelişme 
yaşanmıştır. İklim değişikliği 
krizine küresel çözümler 
aranırken küresel yönetişim 
aktörleri nükleer enerji 
sektörüne katılımı ön plana 
çıkarmaktadır. 

Nükleer enerji, sorgulama 
ve tartışma bileşenleri çok 
karmaşık bilimsel araştırmalar 
ve sanayi üretimine dayanan 
bir alandır.  Bir yandan enerji 
verimliliği yüksek, ekonomik, 
kaliteli ve sürdürülebilir bir 
temiz enerji kaynağı olarak 
savunulmakta; öte yandan 
insan sağlığı ve çevre sağlığı 
açısından risk algısı yüksek 
olarak gösterilerek karşıt 
bilimsel görüşlere muhatap 
olmaktadır.  Küresel çapta 
farklı alanlardan gelen 
uzmanlar, araştırmacılar, 
siyasiler ve etkileyici bazı 
kesimler “temiz nükleer enerji” 
kavramını halka anlatırken 
nükleer yanlısı bir tutum 
sergilemekte, nükleer enerji 
üretiminde teknolojinin çok 
ilerlediğini savunmaktadır.  
Nükleer karşıtı sivil toplum 
örgütleri bazı platformlarda 
bilimsel gerçekler, deliller 
ve ispatlar yoluyla karşı 
çıkmaktadır.   

Nükleer enerji, atom çekir-
değinin parçalanması (fisyon) 
veya birleşmesi (füzyon) ile 
açığa çıkan ve insan yaşa-
mında kullanılan bir enerji 
türüdür.  Dünyada çok farklı 
tipte nükleer reaktör gelişti-
rilmiştir.  Fisyon tipi nükleer 
enerji üreten hafif sulu reak-
törler yakıt olarak %3-5 arası 
zenginleştirilmiş Uranyum-235 
izotopunu kullanırlar; ağır 
sulu reaktörler ise, örneğin 
CANDU-6 modeli, doğal %0,7 
oranda doğal Uranyum-235 
izotopunu kullanırlar.  Füzyon 
tipi nükleer enerji üretmek için 
Uluslararası Termo Nükle-
er Deney Reaktörü (ITER) 
projesi kapsamında Kanada, 
Japonya, Çin, AB, Rusya ve 
ABD ülkeleri TOKAMAK reak-
törünü geliştirmektedir.

Nükleer Güç Santralleri’nin 
(NGS) yatırım maliyeti yük-
sek, ekonomik işletme ömrü 
ise uzundur.  500 g kömür 
1,5 kW-saat, 500 g petrol 
2 kW-saat enerji üretirken 

500 gr doğal Uranyum 82 
bin kW-saat enerji üretir. 1 
kg Uranyum-235 izotopu-
nun fisyon enerjisi 2500 ton 
kömürün yanmasına eşde-
ğerdir. Fosil yakıtlı termik 
santrallerden çevreye doğru-
dan salınan CO2, SO2, NO2 
gibi sera gazları ve küller asit 
yağmurlarına yol açarlar ve 
ozon tabakasının inceltilme-
sine sebep olurlar.  Nükleer 
santraller iklim değişikliğine 
yol açmaz, ancak nükleer re-
aktörlerde oluşan radyasyon 
dozu yüksek Uranyum-ötesi 
atıklar toplumda radyasyon 
kirliliği endişesi yaratsa da 
reaktörde oluşan zincirleme 
reaksiyonun kontrollü ve 
güvenli olduğu savunulmakta-
dır. Nükleer atık yönetiminde 
nükleer reaktörlerde oluşan 
atıklar çevreye doğrudan 
bırakılmaz, yıllarca koruma 
altına alınır, 10 ila 20 yıl sant-
raldeki havuzlarda bekletilir, 
ara depolama tesislerinde 
saklanır, camlaştırılır ve 
yeraltındaki özel galerilerde 
depolanır. 

KÜRESEL DEVLER 
VE NÜKLEER 
TAKYONLARIN 
ENERJİ DAMGASI
Ticari nükleer güç santral-

leri, sivil araştırma reaktörleri 
ve nükleer silah teknolojisi 
sürekli gelişme halindedir. 
Dünya Nükleer Ajansı (WNA), 
küresel enerji sistemlerinin 
geleceği, iklim krizi ve küresel 
ısınma tartışmaları ile nükleer 
enerjiyi savunmaktadır.  Küre-
sel enerji sektöründe net sıfır 
emisyona ulaşma senaryosu 
ile nükleer takyonlar sıfır kar-
bon göstergeli enerji üreti-
minde yükselmekteler. Birçok 
ülke, karbondan arındırılmış 
net sıfır hedefine doğru sür-
dürülebilir bir gelecek için “ye-
şil-kültürel sektörler” üzerine 
sorumluluklar üstlenmektedir.  
Düşük karbon geçişini des-
tekleyen bir süreçte çatışmalı 
konularda çevreye duyarlı 
halkın bilim anlayışı ihmal 
edilemez. 

Nükleer enerji, küresel 
iklim kriziyle mücadelede 
olmazsa olmaz bir güç olarak 
kabul görmekte; kömür, 
gaz, güneş, hidro ve rüzgâr 
enerjisinin yaşam döngüsü 
emisyonları karşısında 
çevresel zorluklarla 
başa çıkmada değer 
kazanmaktadır. Nükleer 
enerjide sermaye ve işletme 
giderleri maliyetleri vardır. 
Sermaye maliyetleri saha 
hazırlığı, tasarım, inşaat, 
imalat, devreye alma ve 
finansmanla ilgilidir. İşletme 
maliyetleri yakıt, hizmetten 
çıkarma, bakım ve atık 
bertarafıdır. Kömür ve doğal 
gaz ile karşılaştırıldığında, 
nükleer santrallerin başlangıç 
maliyetleri oldukça yüksektir. 
Nükleer enerji, maliyet 
açısından etkili bir yatırım 
olmasına rağmen yakında 
baskın bir sektör haline 
gelecek ve siyasilerin karar 
alma unsurlarına dâhil 
edilecektir.

Küresel bağlamda nükleer 
enerjiye izin veren elektrik 
piyasaları, politika yapıcılara 
siyasi anlamda çok yönlü gö-
rünürlük sağlamaları için yeni 
teşvikler sağlamaktalar, zira 
sistem karmaşıktır, güçlüdür 
ve birçok riskler içermektedir.  
Kalkınma bankaları, çerçeve 
anlaşmaları ve uluslararası 
mutabakat kümeleri üzerinde 
çalışmaktadır. Finansman 
çerçevelerinin öngörüleri para 
portföyüne fosil yakıtları dâhil 
etmek değil, dünya çapında 
nükleer gücü artırmaktır.

Uluslararası Enerji Ajan-
sı (IEA), Uluslararası Atom 
Enerjisi Ajansı (IAEA), 
Ekonomik İşbirliği ve Kalkın-
ma Örgütü (OECD), Nükleer 
Enerji Ajansı (NEA) gibi ilgili 
ulus üstü kurumların mevcut 
yıllık raporları ve kurumsal 
sunumları metodolojideki 
temel modelleme faktörle-
rini özetlemektedir.  Bunlar 

arasında devlet politikalarını 
belirleme, kamuoyu oluştur-
ma, halkın kabullenmesi, nük-
leer ekonomi, iklimi değiştiren 
unsurların azaltılması, elektrik 
piyasası yapısı ve düzenleyici 
standartlar yer almaktadır.

Nükleer takyonlar enerjinin 
politik eko-sisteminde ön 
plana çıkmaktadır.  Dünya 
Nükleer Ajansı (WNA) gibi 
kurumların itibarı nükleer 
dünya üzerinde büyük bir 
etkiye sahiptir. Yeni nükleer 
enerji trendlerinde yeni nesil 
reaktörler, sıfır-karbonlu 
yeni yakıt teknolojileri ve 
Küçük Modüler Reaktörler 
(SMR'ler) geliştirilmesi 
hedeflenmektedir.  Dünyada 
nükleer kapasitenin 2040 
yılına kadar artırılması, 
karbon emisyonlarının 
nükleer programla birlikte 
değiştiğini göstermektedir. 
Gelecekte ülkeler karbonsuz 
enerji için elektrifikasyon 
ve ulaştırma işlerine 
yönelecek nükleer enerji 
hakkında asılsız sayılan 
korkuların yanı sıra siyasi 
direnişler gibi konularla da 
uğraşacaktır. Nükleer enerji 
pazarının, enerji yasalarının 
gelişmesi ve enerji tasarrufu 
konusunda artan kamu 
bilinci sonucunda yükselmesi 
kaçınılmazdır. Karbon 
emisyonlarının önlenmesine 
karşı alınan kısıtlayıcı 
önlemler hükümetlerin 
politik tercihlerini 
sınırlandırmaktadır.  Karbon 
bütçesi önerileri karbon 
fiyatlandırması ve vergisini 
beraberinde getirecektir.  

Yerel ve küresel sorunlara 
teknoloji aracılığıyla kamu-
sal çözümler aramada ve 
sorunları belirlemede bilimin 
sahiplendiği entelektüel boyut, 
yönetim organlarının krizi 
yönetmesine yardımcı olur.  
Ancak kamu politikalarının 
meşruiyet kazanması, top-
lum tarafından veya toplum 
adına kilit paydaşlar tarafın-
dan tartışılmasıyla mümkün 
olabilir.  Çevre bilimi, biyolojik 
ve fiziksel unsurların yanı sıra 
toplumsal davranışlara da yer 
vererek demokratik kurumla-
rın en son güncel teknolojiyi 
kullanarak doğaya saygılı 
kararlar alması için öneriler 
sunar.

Gelişmiş ülkelerde bilim, 
bürokratik karar vericilerin 
demokratik politikalarına şekil 
vermekte hukuk ise bilimsel 
önerileri bir uzmanlık dengesi 
içinde ele almaktadır.  Bilim, 
vatandaşın bireysel özgürlü-
ğünün sınırlarını belirlerken 
hukuk, bireysel özgürlüğü 
sınırlı bir şekilde savunur.  
Nükleer karşıtı protestocular 
bilimsel iddialara dayanarak 
demokratik bir şekilde gösteri 
yaparken, polis kanun zoruyla 
vatandaşları gözaltına alabil-
mektedir.  Sosyal medya ağla-
rında nükleer enerjinin günlük 
yaşama entegre edilmesi 
veya karşıt gösteriler tartışıl-
maktadır.  

Nükleer enerji üretiminde 
ön-uç ve arka-uç süreçleri-
ne has kritik detaylar, deği-
şime yönelik bazı zihinsel 
hazırlıkların yönetilmesinde 
dijital sansüre uğrayabi-
lir.  Demokratik bir toplum-
da vazgeçilmez olan halkı 
bilgilendirici kavramlar birçok 
ülkede kısıtlanabilir.  Uranyum 
zenginleştirme, yakıt üretimi, 
depolama, yeniden işleme, 
atık bertaraf etme veya ka-
zalar gibi bilinmeyen alanlar 
büyük endişe kaynağıdır. Bu 
süreçlerin önemli kısımları 
kamuoyunun anlayışından 
hariç tutulmaktadır.  Çevresel 
Etki Değerlendirmeleri, ÇED 
Raporları kamuoyunun kabulü 
ile çelişmeye devam etmekte-
dir. Karbon emisyonu risklerini 
azaltmak için imzalanan Paris 
Anlaşması masada beklemek-
te BM üye ülkelerinin gözünün 
önünde durmaktadır.

KUŞAK-YOL ÜZERİNDE 
KIYASIYA NÜKLEER 
REKABET 

Çin lideri Xi Jinping’in 
2013 sonbaharında “İpek 
Yolu Ekonomik Kuşağı” ve 
“21. Yüzyıl Deniz İpek Yolu” 
olarak adlandırılan dış politika 
tasarımına dair “Kuşak ve Yol 
Girişimi” politika belgelerinde 
ve küresel kapsamlı uzun 
vadeli bu projede güvenlik 
bileşenleri de olan hedefler 
konuldu. Enerji, ulaşım ve 
telekomünikasyon ağları 
sayesinde katılımcı ülkelerin 
altyapılarını birbirine bağla-
mak, ticareti kolaylaştırmak, 
pazarları ve finans piyasaları-
nı Çin’e açmak, halktan halka 
toplumsal ilişkileri güçlendir-
mek ve Çin'le uyumlu eko-
nomik kalkınma politikalarını 
önemsemek ana unsurlardı. 
Son yıllarda Pekin’in girişimi-
nin coğrafi kapsamı genişle-
mekte, proje ince detaylarla 
ilerlemekte, karşılıklı fayda 
politikaları ve kazan-kazan iş-
birliği ile ortak büyüme amaç-
lanmaktadır. Küreselleşmenin 
gerilemesi ve bölgesel savaş-
lar sonucunda kalkınmada 
kapsamlı güvenlik dengesi 
değişmekte ve bu projelerle 
dolaşıma sunulan uluslara-
rası kaynaklar insan refahını 
artıran toplumsal kalkınma 
işbirliğini etkilemektedir.

ABD, Asya ve Avrupa’daki 
bölgesel güçler, Çin etkisi-
nin artmasından kaygılandı. 
Japonya, Hindistan, ABD ve 
Avustralya Dörtlü’sü Asya-
Afrika Büyüme Koridoru’nu 
(2017) uyumlaştırmayı ko-
nuşmaya başladı. AB, kendi 
stratejisini çalışırken Rusya, 
Bağımsız Devletler Topluluğu, 
Şanghay İşbirliği Örgütü ve 
ASEAN ülkelerini de kapsa-
yacak şekilde “Büyük Avras-
ya” ekonomik entegrasyon 
fikrini geliştirdi. ABD, Hindis-
tan-Ortadoğu-Avrupa Ekono-
mik Koridoru olarak adlandırı-
lan bir projeyi başlattı.

Kuşak-Yol Projesine 
üye ülkelerde demiryolu, 
karayolu, havaalanları, 
limanlar, lojistik üsler ve 
digital bağlantıların yanı 
sıra enerji santralleri de yer 
almaktadır.  Devasa projelerin 
finansman ayağı olan Çin’e 
borçlarını ödeyemeyen 

ülkelerde limanlar ve 
ulaşım yolları Çin’e 
devredilmektedir.  
Türkiye’nin Kumport 
Limanı bu kapsamda 
incelenmelidir. 
Küresel çapta nükleer enerji 
rekabetinde imzaladıkları 
sözleşmeler yoluyla Çin 
ve Rusya nükleer tedarik 
zincirinde öne geçti. 
Uranyum yakıt pazarına Rus 
damgası vurulurken ABD 
ve AB nükleere uzun yıllar 
ara verdiği için jeostratejik 
fırsatları ve liderliği kaçırdı. 

İklim krizi nükleer enerji 
talebini artırdı. Çin dünyanın 
en büyük enerji üreticisi ve en 
büyük enerji tüketicisi, ABD 
dünyanın en büyük petrol 
üreticisi olmayı sürdürüyor.  
ABD ve diğer gelişmiş birçok 
ülkede düşerken Çin’de kar-
bon emisyon oranı yükseldi.

Türkiye’de nükleer enerji 
santralleri yapımına yönelik 
1970’lerde başlayan çalış-
malar zaman içinde askeri, 
siyasi, ekonomik ve sosyal 
faktörlerle birlikte birçok 
yabancı firmaların ilgi odağı 
oldu.  Türkiye’nin artan nüfu-
suna orantılı olarak enerji ta-
lebi artmakta, kimyasal enerji 
kullanımı sürerken ülkenin 
enerji çeşitliliği paletine fosil 
yakıtlı termik enerji santralla-
rının yanı sıra, hidroelektrik, 
rüzgâr ve güneş gibi alternatif 
enerji kaynakları eklenmek-
te ve farklı bölgelerde ısı 
kaynağı nükleer güç reaktörü 
olan nükleer enerji santralle-
rinin yapımı planlanmaktadır. 
Rusya’nın Devlet Atomiс 
Enerji Şirketi ROSATOM’a 
ihale edilen Akkuyu Nükleer 
Güç Santrali’nin yaklaşık 25 
milyar ABD Doları bir yatırım 
maliyeti ve 60 yıllık işletme 
ömrü vardır; toplam kapasi-
tesi 4800 MW olan Akkuyu 
NGS’nin dört üniteli VVER-
1200 tipi reaktörünün kade-
meli olarak Ekim 2024’ten 
itibaren devreye girmesi 
beklenmektedir. Türkiye’de 
planlanan ikinci nükleer sant-
ral Sinop NGS’nin 4 üniteli 
toplam 4480 MW kapasiteli 
ATMEA tipi reaktörü 22 milyar 
ABD Doları bir yatırım gerek-

tirmektedir. Sinop’a Japon ve 
Fransız konsorsiyumu talip 
olmuştur. Üçüncü nükleer 
santral Trakya, İğneada’da 
planlanmaktadır.  

Cognitive Market 
Research’e göre, nükleer 
sanayinde elektrik enerjisi 
üretimi hâkim olsa da nükleer 
enerji pazarında gıda ve ta-
rım kategorisi hızla büyümek-
tedir. Kaynar Su Reaktörleri 
nükleer enerji pazarında daha 
yaygın hale gelmektedir. 
BWR olarak bilinen hafif su 
nükleer reaktörü ve Basınçlı 
Su Reaktörlerine (PWR'ler) 
ilaveten en hızlı büyüyen 
kategori nükleer yakıt kay-
naklarının kullanımında daha 
etkili olan Sıvı Metal Hızlı 
Besleyici Reaktördür. Düşük 
karbon emisyonu sayesinde 
milyarlarca ton CO2 salını-
mını durdurma kabiliyetiyle 
küresel ısınmaya karşı gözde 
bir araçtır.  

Cognitive Market 
Research'ın tahminlerine 
göre, küresel Nükleer Enerji 
pazarının büyüklüğü 33581,2 
Milyon ABD Dolarıdır. Orta 
Doğu ve Afrika 2024 yılında 
671,62 milyon ABD Doları 
pazar büyüklüğü ile küresel 
gelirin yaklaşık %2’sini oluştu-
ran ana pazarı elinde tut-
maktadır ve 2024'ten 2031'e 
kadar %2,2'lik bir yıllık bileşik 
büyüme oranı ile gelişecektir. 
Asya Pasifik, nükleer enerji 
pazarında hızla büyümektedir.

Nükleer enerji pazarının 
hâkimiyeti için rakipler stra-
tejik ittifaklar, niş üreticiler ve 
yaratıcı ürün fikirleri yoluyla 
rekabete girerler.  Nükleer 
enerji sektöründe pazar payı 
en yüksek şirketler arasında 
ABD, AB Alman, Çin ve Rus 
şirketleri vardır. Pazarın kilit 
endüstri kolları ve bunların 
küresel, bölgesel ve ülke 
düzeyindeki içgörülerinin 
anlaşılması önem kazanmak-
tadır. 

Sonuç: Halkın bilim anlayışı 
Nükleer enerji, sosyo-bilimsel 

temelli bir konu olarak ele alındığın-
da farklı düşüncelere ve tartışma 
önerilerine açık bir konudur. Nükleer 
enerji barışçıl amaçlarla kullanılırken 
küresel, bölgesel ve yöresel birtakım 
yaptırımları ve dolayısıyla birçok etik 
kaygıları ve güvenlik sorunlarını da 
beraberinde getirir. Etik sorgulamalar-
da kesin doğru belirsizdir ve bilimsel 
keşiflere rağmen açık alan uygulama-
ları kesin sonuçlara götürmeyebilir. 
Nükleer enerji temelinde bilime da-
yanan bir konu olmasına rağmen ne 
siyasilere, ne sanayicilere, ne ticari 
kesime, ne de bilim insanlarına doğ-
rudan doğruya biat edilemeyen bir 
alandır.

Nükleer enerji üzerine bilim poli-
tikaları oluşturma sürecinde yerel, 
ulusal ve uluslararası çok karmaşık 
bileşenler devreye girer.  Bilim, top-
lum, siyaset ve devlet eksenlerinde 
birbirleriyle etkileşim alanına giren 
çok farklı kesişim alanlarında özellikle 
basın ve sosyal medya ön plana çıkar.

Nükleer enerji takyonları düşük 
karbon senaryolarıyla yükselişe 
geçmektedir. Sürdürülebilir ve kesin-
tisiz bir enerji arzı arayışı ile kapasite 
oluşturmak ve kapasite geliştirmek 
için enerji üretim kaynaklarını çe-
şitlendirmek, düşük maliyet ve fiyat 
istikrarını korumak, yerel kaynakları 
kullanmak, yeni ve farklı teknolojilere 
açık olmak, ülkenin enerji bağımlılığı-
nı azaltmak temel kurgular olmaktadır.  
Hükümetler, bilimsel verilere dayanan 
bilimsel tavsiyeleri takip eder ve ulus 
üstü yönetim organlarının önerileri-

ni benimserler; vatandaşlar ise salt 
hukuka tabidir. 

Bilim gazetecilerinin gündeminde 
nükleer ve yenilenebilir enerjilerin 
artıları, eksileri ve tehditleri yer almalı-
dır.  Nükleer bilimin kültürle bütünleş-
mesi kaçınılmazdır. Bilim gazetecile-
rinin teknik uzmanlık geliştirmeleri ve 
nükleer ortamın sosyal yönleri hak-
kında halkın bilim anlayışı aracılığıyla 
yenilikçi haberler yapmaları gerekir.  
Uzay çağı, bilimin kültürle bütün-
leşmesini ve bilim dünyasıyla güçlü 
ilişkiler kurulmasını gerektirmektedir.  
Halk bilim anlayışı ile günlük yaşamı 
ilgilendiren konularda bilinçli seçim-
ler yapabilir. Demokratik sistemin iyi 
işlemesi temel soruları beraberinde 
getirir:

-Nükleer enerji lümpen bir kitleye 
nasıl öğretilir? 

-Nükleer enerjiyi yeşil enerji kay-
nağı olarak tanıtmak için halka nasıl 
ulaşmalı?

Medya, kamusal bir alandır, tartış-
ma konularına açık görünür bir çevre 
yaratır ve kamuoyu oluşturur.  Bilim 
gazetecileri birçok sesin duyulmasını 
sağlar: Örneğin nükleer bilim araştır-
macılarının önerilerine karşın sıradan 
halkın nükleer bilimden beklentile-
ri; bilgilendirici kurumlar ve hukuk 
otoritelerinin yaptırımları gibi seslerin 
tümü siyasi karar alıcıların krizden ka-
çınmak için bir tutum takınmalarında 
ve karar almalarında etkilidir.

Bilim gazeteciliği bu görevi yaratıcı 
formatlarda üstlenebilir.
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HABER MERKEZİ- Hainaut Stadı'nda 
oynanan maçta Fenerbahçe, Fransız ekibi 
Lille'e kendi kalesine attığı gollerle 2-1 
yenildi. Lille'in golünü 12. dakikada kendi 
kalesine Jayden Oosterwolde kaydetti.

Sarı-lacivertli temsilcimizin eşitlik sayı-
sını ise 79'da serbest vuruştan İrfan Can 
Kahveci attı. Lille, 90+1'de Zhegrova ile bir 
gol daha buldu ve karşılaşmayı 2-1 kazandı.

Şampiyonlar Ligi'nde play-off turu-
na kalacak ekip, 13 Ağustos'ta Ülker 
Stadyumu'nda oynanacak maçın ardından 
belli olacak.

HABER MERKEZİ- Cumartesi günü dep-
lasmanda Kocaelispor ile karşılaşacak olan 
Gençlerbirliği futbolcuları çalışmalarına devan 
etti. Son çalışmada futbolcuların hırslı oluşları 
dikkat çekti.

FORMALAR 
SATIŞTA
Bu ara-

da maçlarda 
giyilecek olan 
formalarda yarın 
satışa çıkacak. 
Formaların fiyatı 1350 lira olarak belirlendi. 
Nike tarafından üretilen formaların yarın saat 
13.30'dan itibaren tesislerde bulunan Kırmı-
zı-Kara Mağaza'da ve internet üzerinden Ptt 
AVM'de satışa çıkacağı duyuruldu. Gençlerbirli-
ği, ayrıca Arem Grup ile yapılan çalışma sonra-
sında Çubuklu Taraftar Forması'nı da 890 liralık 
fiyatla taraftarla buluşturacağını açıklandı.

Hatice Akbaş bugün, Buse Naz Çakıroğlu yarın 
Şampiyonluk için Çinli rakipleri ile döğüşecek

F.BAHÇE, KENDİ KALESİNE ATTIĞI 2 GOLLE YENİLDİ

Futbolda sezona bu hafta sonu oynanacak ilk 
hafta ile birlikte start verilecek. Süper Lig 

ve 1. Lig maçları için yeni sezon öncesinde hazırlık 
maçlarının yanı sıra çeşitli organizasyonlarla takımlar 
birbirlerini tartma imkanı buldu.

Özellikle 1. Lig’deki başkent temsilcileri 
Ankaragücü, Gençlerbirliği ve Ankara Keçiörengücü 
için yeniden Süper Lig yolunda kora kor bir mücadele 
yaşanacak.

TSYD Ankara Şubesi tarafından yıllardır 
geleneksel olarak düzenlenen ve 57’ncisi de Eryaman 
Stadyumu’nda oynanan Ankaragücü – Gençlerbirliği 
maçı ile başkentliler sezon öncesi her iki takımı 
görme şansı buldu. Baştan sona rakibine oranla üstün 
bir oyun sergileyen Ankaragücü, Gençlerbirliği 
karşısında gücünü gösterdi karşılaşmayı 4-0 
kazanarak kupanın da sahibi oldu.

Bu futbol şöleninin yanı sıra başkentiler yine 
Süper Lig’de temsilcilerinin bulunmamasından dolayı 
içleri buruk bir şekilde izledi bu karşılaşmayı… 
TSYD Ankara Şubesi’nin bu geleneksel kupa maçını 
heyecan içinde takip ederken elbette ki başkentlilerin 
hayali sezon sonunda şampiyon ve şampiyonlar 
çıkarmak…

Başkentliler geçmişi hatırladıklarında, Süper 
Lig’siz bir sezonun burukluğu içinde olacaklar her 
daim… Dört takımla mücadele ettiği sezonlarda 
başkentliler için her hafta sonu bir karnaval havasında 
geçerdi. Bu bolluk çok uzun sürmediğinde ya da 
kıymeti bilinmediğinde, öksüz ve temsilcisiz kalmayı 
kabullenemedi… Yine yeniden dörtlü bir Süper Lig 
hayali ile her günü ayrı bir umutla yaşadı.

Anılarla vakit geçirilecek zaman değil artık… 
Hayallerin gerçeğe dönüşmesi adına verilecek 
mücadelenin tam ortasında olma zamanı… 

1. Lig’deki başkent temsilcilerin bütün hesabı 
Süper Lig… Ankaragücü’nün bu haftaki rakibi ise 
Pazar günü Eryaman’da Şanlıurfaspor.

Gençlerbirlği ise Ankaragücü karşısındaki 
eksikliklerini tamamlayabildiği ve oyun anlayışını üst 
seviyeye çıkarabildiği kadarıyla ilk hafta Cumartesi 
günü Kocaelispor deplasmanına çıkacak.

Keçiörengücü alt liglerden buralara kadar gelerek 
büyük bir başarı gösterdi. Şu ana kadar gözlerden ırak 
dursa da Süper Lig hayali ile çıktığı bu yolda ilk hafta 
Cuma günü deplasmanda Sakaryaspor karşısında 
kendi gösterme şansı bulacak.

Sezon öncesi ilk haftalar oldukça önemli… Nasıl 
başlarsa öyle gider felsefesine yola çıkıldığına göre 
başkentlilerin tek hedefi galibiyet olmalı. Çünkü, 
başkentliler takımların ters korelasyonun aksine, her 
birinin farklı liglerde değil, üçlü kombinasyon içinde 
Süper Lig’de görmek istiyor…

Mehmet KISMET

Başkentliler…

SPORUN GÖR DEDİĞİ

ŞÖLENE 
BUYURUN

Paris Olimpiyatlarında kadın boksörlerimiz gümüşü ceplerine koydu

FiNAL iÇiN iTALYA 
iLE OYNUYORUZ

Ankaragücü, Pazar günü saat 21.45’deki 
Şanlıurfaspor karşılaşmasının hazırlıkla-

rına başladı. Başkent ekibi 2024 - 2025 sezonu-
nun ilk maçında Şanlıurfaspor ile karşılaşacak-
lar. 

Bu maçın hazırlıkları teknk direktör Cihat 
Arslan yönetiminde Beştepe Tesislerinde devam 
ediliyor. Antremana sakatlığı bulunan Yusuf 
Emre Gültekin katılmadı.   Öte yandan Başkent 
ekibinin yönetimi bu sezon antrenman ürün-
lerine de reklam aldığı görüldü. Gençlerbirliği 
maçına "Astor" göğüs reklamlı formayla çıkan 
Ankaragücü takımında oyuncuların antrenman 
ürünlerinde de yine "Astor" ve "Nata Holding" in 
reklamı görüldü. 

A.GÜCÜ, PAZAR GÜNÜNE 
HAZIRLANIYOR

BOKSTA 
ALTINLARA 

TALiBiZ
Kadın boksörlerimiz Paris 

Olimpiyatlarında zafer-
den zafere koşuyor. 50 kiloda 
Buse Naz Çakıroğlu ile 54 kilo-
da Hatice Akbaş finale çıkacak. 
Her iki boksörümüz Çin’li rakip-
leri ile Şampiyonluk mücadelesi 
verecek.

Hatice Akbaş bugün Çinli 

rakibi ile karşılaşacak. Başarı-
lı boksör kadınımız 54 kiloda 
Çinli rakibi Yuan Chang ile saat 
23.51’de altın madalya  için Çinli 
rakipleri ile klya için karşılaşa-
cak.

SIRADAKİ GELSİN...
Paris 2024 Olimpiyat 

Oyunları'nda milli boksör Buse 
Naz Çakıroğlu, kadınlar 50 kilo 
yarı final maçında Filipinler'den 
Aira Villagas'ı yenerek finale 
yükseldi.

Milli boksör Buse Naz Ça-
kıroğlu, Paris 2024 Olimpiyat 
Oyunları kadınlar 50 kilo yarı 
final maçında Filipinler'den Aira 
Villagas ile karşılaştı. Rakibini 
5-0 yenen Buse, adını finale 
yazdırdı. Buse Naz Çakıroğlu, 
olimpiyat şampiyonluğu için ya-
rın akşam Çin'li Yu Wu ile karşı 
karşıya gelecek.

Finalist 2 boksörümüzün 
maçını TRT Spor naklen yayın-
layacak.

MEhMET KISMET

Buse Naz 
Çakıroğlu

Hatice 
Akbaş

BUSE TOSUN AZMİYLE 
MADALYAYI KAPTI

HABER MERKEZİ- Paris 2024 Olimpiyat 
Oyunları'nda milli güreşçi Buse Tosun Çavu-
şoğlu, bronz madalya elde etti.

Champ de Mars Arena'da gerçekleştirilen 
müsabakalarda Buse Tosun Çavuşoğlu, ka-
dınlar 68 kiloda ilk turda yenildiği ABD'li Amit 
Elor finale çıktığı için repesajda mücadele 
etme hakkı kazandı.

Repesajdaki ilk maçında Polonyalı Vik-
torya Choluj'u yenen Buse Tosun Çavuşoğlu, 
bronz madalya için Kuzey Koreli Sol Gum 
Pak ile karşı karşıya geldi.

Azimli güreşiyle rakibini 4-2 yenen Buse 
Tosun Çavuşoğlu, bronz madalyanın sahibi 
oldu.

Buse Tosun 
Çavuşoğlu

Voleybol’da bugün de galibiyet bekliyoruz

Karşılaşma saat 21.00’de başlayacak. 
Müsabakayı TRT 1 naklen yayınlayacak

HABER MERKEZİ- Pa-
ris Olimpiyatlarının voleybol 
dalınde yarı finale çıkan ve 
ilk dört içinde yer alan Türki-
ye Kadın Voleybol Takımı 
bugün  İtalya ile oynayağız.

Çin galibiyeti ile eski 
havasına bürünen Filenin 
Sultanları final oynamak için 
İtalya’yı yenmeye çalışacak. 

Türkiye-İtalya maçı 
21.00’de başlayacak ve 
TRT 1’den naklen ekrana 
gelecek.

HAYDİ KIZLAR-İtalya’yı yenip finale 
çıkmak isteyen Filenin Sultanları

HABER MERKEZİ- 
Paris 2024 Olimpiyat 
Oyunları’nda A Milli 
Kadın Voleybol Takı-
mı, Çin’i 3-2 mağlup 
ederek yarı finale 
yükselirken, müthiş 
bir performans sergi-
leyen Melissa Vargas, 
olimpiyatlarda 100. 
sayı barajına ulaşan 
ikinci Türk oyuncu 
oldu.

Melissa Vargas, 
Çin karşısında mü-
cadeleyi 42 sayı ile 
tamamladı.

A Milli Kadın 
Voleybol Takımı’nda 
takım kaptanı Eda 
Erdem, olimpiyatlarda 
100 sayıya ulaşan ilk 
Türk oyuncu olmuş 
ve tarihe geçmişti.

MELİSSA 100. 
SAYISINI ALDI

Daniele Santarelli
iddiasını ortaya koydu: MADALYA iLE DÖNMEK iSTiYOR

Kadın Voleybol Takımının Başantrenörü, oyuncuların kalpleriyle oynadıklarını söyledi
HABER MERKEZİ- 

Milli Kadın Voleybol Takı-
mı Başantrenörü Daniele 
Santarelli, Paris 2024 
Olimpiyat Oyunları'nın 
çeyrek finalinde Çin'i 
3-2 yenerek yarı finale 
yükseldikleri maça ilişkin, 
"Türkiye'ye madalyayla 
dönmek istiyorum." dedi.

Santarelli, yaptığı 
açıklamada, maçı kazan-
dıkları için mutlu oldukları-
nı söyledi.

Yarı finale yükselen 

takımıyla gurur duyduğu-
nu ifade eden Santarelli, 
"Bugün dünyanın en iyi 
takımlarından Çin'e karşı 
oynadık. Çok iyi smaçör-
leri ve her duruma karşı 
farklı çözüm stratejileri 
var. Bugün kendi seviye-
mizi daha yukarı çıkarma-
ya çalıştık. Oyuncularım 
kalbiyle oynadı." diye 
konuştu.

Galibiyetle Türk halkı 
için özel bir şey yaptıkla-
rını dile getiren Santarelli, 

şu ifadeleri kullandı:
"Buraya madalya 

almak için geldik ve bu 
bizim için büyük bir rüya. 
Bu yolda çok daha iyi 
oynamak istiyoruz. Yarı 
finalde Sırbistan ya da 
İtalya ile karşılaşacağız.

Daniele 
Santarelli

Avcılar Belediyespor Muay Thai'da şampiyon

İller arası Muay Thai 
Şampiyonası’na 21 sporcu ile 
katılan Avcılar Belediyesi Spor 
Kulübü 20 madalya kazandı. 
Balıkesir’de düzenlenen şampi-
yonada takım halinde şampiyon 
olurken kendi yaş gruplarında 
13 altın, 4 gümüş ve 3 bronz 
madalya elde ettiler.

Başarıları ile adından sıkça 
söz ettiren Avcılar Belediyesi 

Spor Kulübü madalyaya 
doymuyor. Balıkesir’de dü-
zenlenen iller arası Muay Thai 
Şampiyonası’na 21 sporcu ile 
katılan Avcılar Belediyesi Spor 

Kulübü 20 madalya kazanarak 
takım halinde şampiyon oldu. 
Kendi yaş gruplarında 13 altın, 
4 gümüş ve 3 bronz madalya 
kazanan sporcuları ilk tebrik 
eden Avcılar Belediye Başkanı 
Utku Caner Çaykara oldu.

Gökçe Deniz Koçkaya, 
Hazal Taşkın, Asmin Toprak 
Akdoğan, Ali Kayış, Berk Demi-

rel, İrem Günel, Duygu Mengi, 
Cemre Su Bıyık, Caner Yeşilkurt 
(Birinci), Ertuğrul Çağlı, İlayda 
Ete, Halil Bayraktar,Berkin Koç-
kaya birinci olarak altın madalya 
kazandılar. Hüseyin Çınar Ilgaz, 
Selen Ilgaz, Bulut Gürbüz,Emin 
İpşir ise ikinciliği elde ederken 
Rojat Genç, Selvinaz Akdoğan, 
Enes Atik olarak turnuvaya 
adlarını yazdırdılar.

BAŞKAN ÇAYKARA; 
AVCILAR’IN PARLAYAN 
YILDIZLARI GÖĞSÜMÜZÜ 
KABARTIYOR

Katıldıkları 
turnuvalardan çoğu 
zaman şampiyon 
olarak dönen  Avcı-
lar Belediyesi Spor 
Kulübü sporcularla 
gurur duyduğunu 
belirten Avcılar Be-
lediye Başkanı Utku 
Caner Çaykara; 
“Avcılar’ın parlayan 
yıldızları göğsümüzü kabartma-
ya devam ediyor.  Balıkesir’de 
düzenlenen turnuvada 20 ma-
dalya kazanarak takım halinde 

şampiyon oldular. Gittiği her 
turnuvadan başarılarla dönen 
sporcularımızı yürekten tebrik 
ediyorum. Her zaman yanların-
dayız.” dedi.

ATİLA GÜVENÇ

Cumartesi günü deplasmanda 
Kocaelispor ile oynayacaklar

G.BİRLİĞİ’NDE 
HIRS HAKİM

Başkent takımının yeni 
formalarının satışı da yarın yapılacak

İŞTE FORMALAR - 1350 lira 
karşılığında satılacak olan formalar

GÜÇLÜ - 
Gençlerbirliği 
futbolcuları 

son 
çalışmada 
hırslıydı

HIZLI-Ankaragücü 
futbolcuları son 

çalışmada

RAMAZAN ATABEY

MAMAK’TAKİ TESİSLER İNCELEMEDE
HABER MERKEZİ- Mamak Belediye Başkanı 

Veli Gündüz Şahin, Mamak Yüzme Havuzu ve 
Mamak Şehir Stadı’nı ziyaret ederek, tesisler-
den faydalanan gençlerle bir araya geldi. Spora 
ve sporcuya önem veren çalışmalar gerçek-
leştirmeye gayret ettiklerini söyleyen Başkan 
Şahin, ilçede spor yapmayan çocuk kalmasın 
diye tüm Mamak’a hizmet verecek projeleri 
ortaya koyduklarını kaydetti.  Mamak’ın ‘spor 
kenti’ kimliğini güçlendirecek çalışmaları 
hayata geçiren Mamak Belediyesi, ilçede sporu 
yaygınlaştırmak ve tabana yaymak için süratle 
çalışmalarını sürdürüyor. 




